
Nowa trasa, nowe wyzwa-
nia, ale duch ten sam
– wszyscy bawili si´ do-

skonale.Tym bardziej, ˝e pogo-
da dopisa∏a. Organizatorzy oba-
wiajàc si´ jesiennych ch∏odów
zamówili dla uczestników Bie-
gu goràcà grochówk´, ale aura
zaskoczy∏a wszystkich wyjàt-
kowo pozytywnie. Mimo to po-
si∏ek cieszy∏ si´ ogromnym
powodzeniem. Dodatkowo
pierwszych 100 zg∏oszonych za-

wodników otrzyma∏o pamiàtko-
we koszulki.

Jak co roku wygra∏a dobra za-
bawa. Najbli˝szy idei jest bieg
rodzinny, w którym go∏ym okiem
widaç by∏o rzeczywiÊcie familij-
nà atmosfer´. Zawodnicy wspie-
rali si´ nawzajem, a niektórzy
najm∏odsi uczestnicy skorzysta-
li z rodzicielskich ramion poko-
nujàc tras´ na barkach taty.

Bieg organizowany w ramach
akcji Polska Biega odby∏ si´

na ulicach Wieliszewa po raz
dziewiàty, a po raz piàty – jesie-
nià (akcja realizowana jest rów-
nie˝ wiosnà). Zapraszamy
do udzia∏u w jubileuszowym
10. Wieliszewskim Biegu – ju˝
w maju przysz∏ego roku.

nn  

áá Wyniki 

i galeri´ fotograficznà 

zamieszczamy 

na str. 10

Grubo ponad 200 osób,
zawodników i przyjaciół,
uczestniczyło 
w niedziel´,
3 paêdziernika,
w V Wieliszewskim Biegu
Jesieni. 

Mariusz Kraszewski

Mija ju˝ pierwszy
miesiàc
funkcjonowania
komunikacji lokalnej
ZTM na terenie Gminy
Wieliszew.

PPrroommooccjj´́  nnaa ÊÊwwiiaattoowwàà  sskkaall´́  zzaappeewwnnii∏∏aa  GGmmiinniiee
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OOlliimmppiiaadd  SSppeeccjjaallnnyycchh,,  kkttóórree  ooddbbyy∏∏yy  ssii´́  ww ssttoolliiccyy

1188 –– 2244  wwrrzzeeÊÊnniiaa..  

Wi´kszoÊç pasa˝erów przyjmuje
nowe rozwiàzanie z du˝ym uzna-
niem, jednak jak wskazywaliÊmy
wczeÊniej, pierwsze miesiàce
dzia∏ania komunikacji b´dà
okresem testowym i dlatego pa-
sa˝erowie przesy∏ajà równie˝
uwagi na temat „Elek”. Pytania
pasa˝erów skupiajà si´ g∏ównie
wokó∏ godzin odjazdów autobu-
sów i tras ich przejazdów, choç
zdarzajà si´ pochwa∏y dla po-
szczególnych kierowców.

Informujemy, i˝ najbli˝sza
zmiana rozk∏adu b´dzie mo˝liwa
na poczàtku listopada w momen-
cie zmiany rozk∏adu jazdy SKM.
Ponadto przygotowywane sà
zmiany tras, ale wi´kszoÊç z nich

b´dzie wprowadzona przy orga-
nizacji przetargu d∏ugotermino-
wego dotyczàcego dzia∏alnoÊci li-
nii ZTM.

W dalszym ciàgu prosimy
o kierowanie uwag dotyczàcych
rozk∏adu jazdy, przebiegu tras
do odpowiedzialnego za wspó∏-
prac´ z ZTM kierownika wieli-
szewskiej promocji Paw∏a Kow-
nackiego. Uwagi mo˝na przesy∏aç
na adres mailowy: komunika-
cja@wieliszew.pl lub telefonicz-
nie na numery: 513 124 280
lub 0 22 782 26 32.

nn  ¸ukasz Ziemak
áá Rozmowa z Igorem 

Krajnowem, Rzecznikiem Zarzàdu

Transportu Miejskiego na str. 12

Ruszy∏a kampania wyborcza.
Wkrótce wybierzemy osoby, któ-
re b´dà nas reprezentowa∏y
w Radzie Gminy Wieliszew
i na stanowisku Wójta Gminy
Wieliszew. Ten rok okazuje si´
szczególnie obfity w kandydatu-
ry, z czego wypada si´ cieszyç, bo
to oznacza rozwój demokracji lo-
kalnej. Im wi´ksze zainteresowa-
nie ˝yciem Gminy, tym bardziej
Êwiadome spo∏eczeƒstwo oby-
watelskie. Najwa˝niejszym skut-
kiem takiej tendencji jest rosnà-
cy wp∏yw mieszkaƒców na kie-
runki rozwoju.

W czasie, kiedy kandydaci
formu∏ujà programy wyborcze,
dotychczasowi radni bilansujà
powoli odchodzàcà do historii
kadencj´. To czas podsumowaƒ
– radoÊci z osiàgni´ç i wyciàga-
nia konstruktywnych wniosków
z ewentualnych b∏´dów.

nn  Mariusz Kraszewski

áá Wi´cej informacji na temat
tegorocznych wyborów

samorzàdowych szukajcie
Paƒstwo w artykule „Jesienny

g∏os demokracji” na str. 3.
Zach´cam równie˝ do lektury

wywiadu z Wójtem Gminy
Wieliszew Waldemarem
Kownackim (str. 3) oraz

podsumowania kadencji Rady
Gminy Wieliszew (str. 7-9).

Nasi na olimpiadzie
Europejskie Igrzyska Olimpiad
Specjalnych to impreza mi´dzy-
narodowa, podczas której
niepe∏nosprawni sportowcy
z ca∏ego Êwiata rywalizujà
w wybranych olimpijskich dys-
cyplinach. Gospodarzem tego-
rocznych Igrzysk by∏a Warszawa
wspomagana przez samorzàdy
lokalne. Równie˝ Powiat Legio-

nowski oraz Gmina Wieliszew
zaanga˝owa∏y si´ w program
Miast Goszczàcych zapewniajàc
delegacji sportowców z Izraela
pobyt w oÊrodku CSK Jachran-
ka. Przed Igrzyskami nasi
goÊcie trenowali m.in. w Arenie
Legionowskiej.

nn  Piotr Sypniewski
áá wi´cej czytaj na str. 5

Uwagi
do komunikacji
lokalnej

ww Gmina Wieliszew
w XIX wieku i jej
wójtowie
Historia Gminy Wieliszew.

O zmianach znaczenia

i funkcji wójtów

Wieliszewa

na przestrzeni XIX stulecia 

áá czytaj na str. 4

ww Ekologia w praktyce
Sprzàtanie Âwiata.

Uczniowie z Gminnego

Gimnazjum w Wieliszewie

przy∏àczyli si´ do Akcji

Sprzàtania Âwiata.

áá Czytaj na str. 6

ww Sesja Rady Gminy
Relacja z XLV Sesji Rady

Gminy, podczas której

uchwalono zmiany

dotyczàce uchwa∏y

bud˝etowej na 2010 r.

áá czytaj na str. 14

ww Sytuacja w tabelach
Ruszy∏y rozgrywki

pi∏karskie. Nasze gminne

dru˝yny wystartowa∏y ze

zmiennym

szcz´Êciem. O meczach

i sytuacji w tabelach

áá czytaj na str. 16

PPoo  lliissttooppaaddoowwyycchh
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

Poznaj pracownika
Gminy

Red. – Od kiedy pracuje Pani
w Wieliszewie?
MAGDA ˚UKOWSKA – W Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew pracuj´ od 17 mar-
ca 2008 roku. Poczàtkowo by∏ to sta˝,
po odbyciu którego zosta∏am zatrud-
niona w Referacie Podatków i Op∏at
Lokalnych.
Jak wyglàda∏a Pani kariera?
Kariera w moim przypadku to za du-
˝o powiedziane…. Praca w Urz´dzie
Gminy jest moim pierwszym, powa˝-
nym zaj´ciem zawodowym po ukoƒcze-
niu szko∏y Êredniej. Aktualnie jestem
studentkà w Wy˝szej Szkole Admini-
stracyjno Spo∏ecznej w Warszawie.
Mog∏aby Pani powiedzieç, co szcze-
gólnie podoba si´ Pani w Gminie
Wieliszew?
Bardzo ceni´ pi´kno okolicznej przyro-

dy, a tak˝e cisz´ i spokój z dala
od miejskiego zgie∏ku.
Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hobby,
oryginalny sposób sp´dzania wolne-
go czasu?
Wolny czas lubi´ sp´dzaç w gronie
przyjació∏, a tak˝e chodziç na d∏ugie
spacery oraz jeêdziç na rowerze
po pi´knych terenach mojej Gminy.
Ostatnio jednak wi´kszoÊç mojego
wolnego czasu poch∏aniajà studia.
Ulubione miejsce: Zakopane.
Ulubiona muzyka: wszystko co w pad-
nie w ucho.
Ulubione danie: barszcz czerwony
ugotowany przez mojà mam´.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny... RMF FM, Fakty TVN.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Tym razem spotykamy si´ 
z MAGDÑ ˚UKOWSKÑ
m∏odszym referentem 
ds. Podatków i Op∏at Lokalnych
Urz´du Gminy Wieliszew.

MACIEJ

Ja b´d´ rolnikiem. Na polu. B´d´ tam
doje˝d˝a∏ wielkim traktorem, taki co
przejedzie przez wielkie b∏oto. To b´dzie
daleko ale nie wiem dlaczego. Henrysin
b´dzie du˝y. B´d´ mia∏ Êredni sprz´t, ale
b´d´ mia∏ obcinark´ do szczypioru. B´d´
mia∏ du˝o kur i jednego konika, którego
nazw´ Mustang.

KACPER

Ja chcia∏bym byç Tatà i jeêdziç Tirem.Tir
b´dzie mia∏ 30 metrów. B´dzie niebieski.
B´dzie mia∏ na imi´ Daniel. Ale nie wiem
jak b´dzie wyglàda∏ Êwiat. B´dzie
okràg∏y. A dom b´dzie jak kó∏ko i tam
b´dà fotele.

MILENKA

Teraz mój dom jest ˝ó∏ty, a kiedyÊ b´dzie
ró˝owy. Ja b´d´ Êpiewa∏a, bo ju˝ Êpiewam.
B´d´ Êpiewajàcà gwiazdà i b´d´ dobra dla
wszystkich, i b´d´ si´ opiekowa∏a mojà
Mamà. I mam nadziej´, ˝e wszystkim
b´dzie dobrze. Jeszcze nie wiem, czy b´d´
Êpiewa∏a sama, czy z zespo∏em. Ale wezm´
kartk´ i napisz´, jak b´d´ Êpiewa∏a.
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MICHA¸

Ja za 50 lat b´d´ lekarzem i b´d´ leczy∏
Wojtka. On b´dzie moim pacjentem.
U mnie na dzia∏ce rosà maliny
i borówki. Za 50 lat te˝ b´dà rosnàç,
maliny na pewno. W Janówku jest
dopiero ul. Dworcowa 6. Mo˝e za 50 lat
b´dzie ∏adniejsza.

WOJTEK

B´dzie wóz stra˝acki. Ja b´d´ stra˝akiem.
B´dzie ∏adnie i b´dzie Êcie˝ka, tam gdzie
biegamy i gdzie idziemy prosto. Za 50 lat
si´ wyprowadz´ i wynajm´ nowy dom
b´dzie taki sam jak teraz. Potem kupi´
sobie BMW cabrio i trzy skutery.

MAGDA

Za 50 lat b´d´ mia∏a jeszcze wi´cej
kole˝anek i kolegów jak teraz. Ale ju˝ nie
w przedszkolu. B´d´ pracowa∏a
w Warszawie i b´dzie fajnie. Mój dom
b´dzie kolorowy i ka˝dy b´dzie móg∏
mnie odwiedzaç.

O tym, co b´dzie, zastanawiamy si´ wszyscy. Czasami nam doros∏ym pytanie,
co przyniesie los, sp´dza sen z powiek. Okaza∏o si´, ˝e dzieci z Przedszkola w Janówku

majà konkretne wyobra˝enie JAK B¢DZIE WYGLÑDA¸ NASZ ÂWIAT ZA 50 LAT.

OSOBOWOÂCI WIELISZEWA
DziÊ naszym

bohaterem 
jest KATARZYNA

ZBROCH
Dyrektor 

Przedszkola
Samorzàdowego

w ¸ajskach.

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem
w postaci koszulki ozdobionej napisem „Moja Gmina Wieliszew”. 

WITAMY W GMINIE
WIELISZEW 
Ameli´ Król urodzonà
16 stycznia 2010 w Instytucie
Matki i Dziecka w Warszawie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o
upieczeni” rodzice mogà osobiÊcie
zg∏aszaç si´ do Referatu Informacji
i Promocji mieszczàcego si´
w pokoju nr 9 Urz´du Gminy
Wieliszew, telefonicznie
pod numerem (022) 782 26 32 lub
mailowo piszàc na adres
promocja@wieliszew.pl w celu
ustalenia daty wr´czenia prezentu.
Gazeta Wieliszewska uhonoruje
równie˝ naszych milusiƒskich
publikujàc ich zdj´cia na swoich
∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

Red. – Jak wyglàda∏a Pani do-
tychczasowa praca zawodowa?
KATARZYNA ZBROCH – Od prawie
20 lat pracuj´ jako nauczyciel.
Moje doÊwiadczenie zawodowe
przebiega∏o zarówno w szkole jak
i w przedszkolu.
Dlaczego wybra∏a Pani zawód na-
uczyciela? 
Poniewa˝ bardzo lubi´ prac´
z dzieçmi. Dzieci sà szczere, spon-
taniczne i dajà mi du˝o pozytyw-
nej energii.
Moje ulubione miejsce w Gminie
Wieliszew… 
Nie ma takiego miejsca, które
bym szczególnie wyró˝ni∏a, ale
bardzo du˝o je˝d˝´ rowerem, wi´c
mog´ wskazaç miejsca, w których
dobrze si´ czuj´. Nale˝y do nich
Podd´bie i Topolina.
W wolnym czasie najch´tniej… 

Je˝d˝´ rowerem, czytam ksià˝ki
i s∏ucham dobrej muzyki.
Moje miejsce na urlop… 
Mazury.Tam gdzie czas wolno p∏ynie.
Ulubiona muzyka… S∏ucham ró˝nej
muzyki, od powa˝nej po rozrywkowà.
Ulubione danie... Wigilijne grzyby
mojej mamy, na które czekam
przez ca∏y rok. Sà to grzyby ugoto-
wane, obtoczone w màce, usma˝o-
ne i posypane cukrem. Jest to
smak mojego dzieciƒstwa.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny… 
Ulubiona stacja radiowa to Tok Fm.
Programu telewizyjnego ulubionego
nie mam. Owszem, oglàdam coÊ cza-
sami, sà to programy rozrywkowe,
dobre filmy, lecz jeÊli mam wolny
czas, wol´ poÊwi´ciç go np. ksià˝ce.
Dzi´kuj´ za rozmow´ 

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Dotacje 
na plac zabaw

Wp∏aç zaleg∏y 

podatek!

Dzi´ki dotacji najm∏odsi mieszkaƒcy
so∏ectwa i Gminy b´dà mogli na co
dzieƒ korzystaç z: boiska, zje˝d˝alni,
huÊtawek, karuzeli, altany i innych
atrakcji.

„Ciesz´ si´, ˝e po wieloletnim
oczekiwaniu uda∏o si´ pozyskaç Êrod-
ki na t´ inwestycj´. Mam nadziej´, ˝e
w nast´pnej kadencji ten plac zabaw
b´dziemy mogli unowoczeÊniç i rozbu-
dowaç.W kolejce czekajà nast´pne in-
westycje dla so∏ectwa Olszewnica
Nowa” – Leszek Kleiman. nn MK

Urzàd Gminy Wieliszew zwraca si´ z proÊ-
bà do wszystkich mieszkaƒców, którzy za-
legajà z zap∏atà podatków lokalnych i op∏a-
ty z tytu∏u u˝ytkowania wieczystego o nie-
zw∏oczne ich uregulowanie.
Ka˝dy mieszkaniec mo˝e dowiedzieç si´, czy za-
lega z p∏atnoÊciami z tytu∏u podatków, sprawdza-
jàc w∏asne indywidualne konto podatkowe w Re-
feracie Bud˝etu i Finansów Urz´du Gminy Wie-
liszew, pod numerem telefonu (022) 782 19 20.

Przypominamy, ˝e 15 wrzeÊnia 2010 r. up∏y-
nà∏ termin zap∏aty trzeciej raty podatku
od nieruchomoÊci dla osób fizycznych. Osoby
prawne zobowiàzane sà do zap∏aty nale˝nych
podatków lokalnych do 15-go dnia ka˝dego
miesiàca, natomiast op∏aty z tytu∏u u˝ytkowa-
nia wieczystego wnoszone sà raz w roku bez
wezwania do 31 marca. nn Skarb/MK

S9 – wygodniejsze 
Zarzàd Transportu Miejskiego podjà∏
decyzj´ o wyd∏u˝eniu najbardziej
obcià˝onego porannego kursu linii S9.
Wyd∏u˝y∏ równie˝ – w popo∏udniowym
szczycie – tras´ jednego z pociàgów
do stacji Legionowo Piaski. Mieszkaƒ-
cy legionowskiego osiedla zyskali te˝
po po∏udniu mo˝liwoÊç dojazdu
do Dworca Wschodniego.
Zmiany zosta∏y wprowadzone na wnio-
sek pasa˝erów. Kurs z Wieliszewa
o godz. 6.58 (7.05 w Legionowie), ob-
s∏ugiwany jest obecnie przez jednà
jednostk´. Od 11 paêdziernika,

na wniosek ZTM, pociàg b´dzie dwa
razy d∏u˝szy.

Ponadto wyd∏u˝ona zosta∏a trasa
pociàgu, który z Warszawy Gdaƒskiej
wyje˝d˝a o godz. 17.16. Zamiast do Le-
gionowa, doje˝d˝a obecnie do stacji
Piaski (przyjazd o godz. 17.45).

Mieszkaƒcy Piasków po po∏udniu
majà teraz wygodny dojazd do Dwor-
ca Wschodniego. Pociàg, który do tej
pory kursowa∏ na trasie Legionowo
– Dworzec Wschodni (wyjazd z Legio-
nowa o godz. 18.02), b´dzie wyrusza∏
z Piasków o godz. 17.59. nn IK/MK

GGmmiinnaa  WWiieelliisszzeeww

ppoozzyysskkaa∏∏aa 3355..000000 zz∏∏
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Od 11 paêdziernika mieszkaƒcy Wieliszewa
i Legionowa b´dà mieli ∏atwiejszy dojazd do Warszawy. 
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W Gminie

GAZETA WIELISZEWSKA – Jakà oce-
n´ wystawi sobie Wójt Gminy
Wieliszew Waldemar Kownacki
koƒczàc kadencj´?
WALDEMAR KOWNACKI – Ocena na-
le˝y do mieszkaƒców Gminy, ale je-

Êli pytanie potraktujemy z przy-
mru˝eniem oka, postawi´
mocnà „czwórk´”. Nie
wszystko, co zak∏ada∏em,
uda∏o si´ zrealizowaç,
jednak prosz´ wziàç
pod uwag´, ˝e na re-
zultaty dzia∏aƒ

wp∏yw ma nie tylko
praca wójta, ale
równie˝ innych
osób, instytucji,
organizacji...

GW – Jakie wy-
darzenia wspomi-

na Pan najch´tniej?
WK – Najch´tniej

wspominam chwile wieƒczà-
ce ci´˝kà prac´. Kiedy widaç
jej rezultaty. Na pewno mi-
∏o b´d´ wspomina∏ uroczy-
stoÊç oddania do u˝ytku
Gminnego Gimnazjum
w Wieliszewie – to jed-

na z naszych najwi´kszych inwesty-
cji. Cieszy∏em si´ za ka˝dym razem,
kiedy dawaliÊmy mieszkaƒcom
Gminy radoÊç, kiedy czyniliÊmy
ich ˝ycie lepszym, wygodniejszym.
Ka˝da nowa ulica z naprawionà na-
wierzchnià, wyposa˝ona w oÊwietle-
nie, skanalizowana jest naszym
wspólnym dobrem. Ciesz´ si´ rów-
nie˝, ˝e mogliÊmy oddaç do u˝ytku
Centrum Kultury w ¸ajskach.To no-
woczesna placówka, która s∏u˝y
wszystkim mieszkaƒcom. Uda∏o si´
Êciàgnàç fundusze pomocowe, aby
wesprzeç nasze dzia∏ania. Kolejne ju˝
przyznane dotacje wejdà do realiza-
cji w nast´pnej kadencji. Generalnie
powodów do satysfakcji nie brakuje.
GW – Ale zdarza∏y si´ równie˝
szczególnie trudne chwile...
WK – Szczególnie 2010 rok obfito-
wa∏ w sytuacje wymagajàce tyta-
nicznej pracy i zaanga˝owania.
Trzy fale powodziowe realnie zagro-
zi∏y Gminie Wieliszew, ale poÊwi´-
cenie s∏u˝b oraz wolontariuszy po-
zwoli∏o uchroniç nasze domy
przed zalaniem. Zima nie nale˝a-
∏a do ∏agodnych – ostre mrozy i ob-
fite opady Êniegu spowodowa∏y

utrudnienia, z którymi musieliÊmy
si´ zmierzyç anga˝ujàc znaczne si-
∏y i Êrodki. Du˝ym problemem by∏
równie˝ powsta∏y konflikt w Radzie
Gminy. Po latach zgodnej wspó∏pra-
cy nieporozumienie wywo∏a∏a ko-
niecznoÊç reorganizacji obwodów
wyborczych. Sytuacj´ t´ spowodo-
wa∏o w∏àczenie Micha∏owa-Regino-
wa w granice Gminy Wieliszew.
GW – W którym kierunku powin-
na iÊç Gmina Wieliszew? Gdzie sà
jej najwi´ksze szanse?
WK – Rozwijajàc si´ powinniÊmy
uwzgl´dniç nasze mocne strony
– stosunkowo dobre po∏o˝enie wo-
bec stolicy i naturalne bogactwo, ja-
kim niewàtpliwie jest nieska˝o-
na przyroda. Mamy Êwietne wa-
runki do rozwoju gospodarki
mieszkaniowej i turystyki, jednak
obie te ga∏´zie powinny funkcjono-
waç w symbiozie. Budownictwo
musi rozwijaç si´ w taki sposób,
aby chroniç bogactwo przyrodnicze,
jakim dysponujemy. JednoczeÊnie
nale˝y stawiaç na dba∏oÊç o pod-
miotowoÊç mieszkaƒców, ich rozwój
osobowy, mo˝liwoÊci realizowania
si´ tu, na terenie Gminy Wieliszew.

GW – Jako Wójt Gminy Wieliszew
wspó∏pracowa∏ Pan z wieloma
osobami i instytucjami.
WK – Niech ten wywiad b´dzie
okazjà do podzi´kowania wszyst-
kim, z którymi jako Wójt Gminy
Wieliszew wspó∏pracowa∏em.
Przede wszystkim pracownikom
Urz´du, poniewa˝ to oni na co
dzieƒ realizowali nasze zadania
na rzecz mieszkaƒców Gminy. S∏o-
wa wdzi´cznoÊci pragn´ skierowaç
równie˝ w stron´ radnych, którzy
nie tylko reprezentowali swoje
okr´gi wyborcze, ale potrafili spoj-
rzeç na Gmin´ jako wspólnot´, in-
tegralnà ca∏oÊç. Chc´ podkreÊliç tak-
˝e dobrà wspó∏prac´ ze Starostwem
oraz wszystkimi gminami tworzà-
cymi powiat legionowski. Pozytyw-
nym doÊwiadczeniem by∏y równie˝
kontrole takich instytucji, jak Re-
gionalna Izba Obrachunkowa,
Urzàd Marsza∏kowski, Urzàd Woje-
wódzki i Najwy˝sza Izba Kontroli,
poniewa˝ wspó∏praca z nimi wp∏y-
wa∏a na usprawnienie pracy Urz´-
du Gminy Wieliszew.

nn Rozmawia∏ 
Mariusz Kraszewski
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Taniec dla Pokoju
We wtorek, 21 wrzeÊnia na ca-
∏ym Êwiecie obchodzony jest
Mi´dzynarodowy Dzieƒ Poko-
ju. W zwiàzku z tym Êwi´tem
dzieci z Przedszkola Nr 1
w Wieliszewie na placu zabaw
za Urz´dem Gminy zataƒczy∏y
„Taniec dla Pokoju”. Podk∏a-
dem muzycznym by∏a piosenka
„Give peace a chance” Joh-
na Lennona, która jest jednym
z najbardziej znanych utworów
pacyfistycznych
Zgodnie z projektem w ramach
programu Commenius, do któ-
rego przy∏àczy∏o si´ Przed-
szkole Samorzàdowe nr 1
z Gminy Wieliszew, taniec od-
by∏ si´ jednoczeÊnie w przed-
szkolach na ¸otwie, Cyprze,
w Niemczech, Hiszpanii, Gre-
cji, Rumunii i w Czechach.

Po taƒcu wieliszewskie dzieci
pozdrowi∏y przez telefon swo-
ich rówieÊników z Cypru. Pro-
jekt realizujà wspólnie Przed-
szkole Samorzàdowe nr 1 i Re-
ferat Informacji i Promocji
Urz´du Gminy Wieliszew. Jak
przyznaje Pawe∏ Kownacki, po-
mys∏odawca i koordynator pro-
jektu „ta wspólna zabawa to
sygna∏ dla rzàdzàcych, ˝e
wszystkie dzieci na Êwiecie
mówià tym samym j´zykiem
i ˝e pragnà Pokoju. Nieistotne
jest, gdzie mieszkamy – dzi´ki
Internetowi i innym nowocze-
snym technologiom dzieci da-
jà wyraêny sygna∏ – wszyscy je-
steÊmy mieszkaƒcami Ziemi
i chcemy ˝yç w zgodzie”.

nn Piotr Sypniewski

Ostatni kwarta∏ 2010 roku zapowiada si´
wyjàtkowo ró˝norodnie nie tylko za sprawà stale
zmieniajàcych si´ jesiennych barw.
W niedziel´, 21 listopada, w ca∏ej Polsce b´dziemy
wybierali nowych przedstawicieli w∏adz lokalnych.

Jesienny g∏os demokracji
Wszyscy b´dziemy mogli zdecydo-
waç o wyborze nowego Wójta
Gminy. Mieszkaƒcy miast wybio-
rà swojego Burmistrza lub Prezy-
denta. Na wszystkich szczeblach
samorzàdu wybierzemy tak˝e no-
wych radnych, którzy naszym zda-
niem najlepiej b´dà reprezento-
waç nasze wspólne interesy przez
kolejnà czteroletnià kadencj´.
Podzia∏ Gminy Wieliszew na okr´-
gi wyborcze prezentuje si´ nast´-
pujàco: 

Okr´g nr 1 to dwa mandaty,
które przypadnà w udziale miesz-
kaƒcom miejscowoÊci Góra, Janó-
wek Pierwszy i Krubin. Okr´g
nr 2 to jeden mandat dla miesz-
kaƒców Olszewnicy Starej.Wspól-
nego reprezentanta wybiorà tak-
˝e mieszkaƒcy Ka∏uszyna i Ol-
szewnicy Nowej czyli okr´gu nr 3.
Skrzeszew, Komornica, Topolina,
Podd´bie i Sikory to miejscowo-
Êci w okr´gu nr 4 gdzie wybrane
zostanà kolejne dwie osoby. Naj-
wi´kszy 5 okr´g wyborczy to Wie-
liszew, którego mieszkaƒcy
do sk∏adu rady wybiorà, a˝ pi´ciu
reprezentantów. W kolejnym

6 okr´gu swoich dwóch przedsta-
wicieli wybiorà mieszkaƒcy ̧ ajsk.
Ostatnie dwa mandaty przypadnà
w udziale mieszkaƒcom Micha∏o-
wa-Reginowa w okr´gu nr 7.

JeÊli pierwsza tura wyborów
wójta nie przyniesie jednoznacz-
nych rozstrzygni´ç ponownie
do urn pójdziemy 5 grudnia.
Szczegó∏owe informacje wyborcze
sà na bie˝àco zamieszczane
na stronie internetowej www.wie-
liszew.pl w zak∏adce „Wybory Sa-
morzàdowe 2010”, a tak˝e na stro-
nie BIP w zak∏adce „Wybory
do organów jednostek samorzàdu
terytorialnego”. Osobà odpowie-
dzialnà za organizacj´ i w∏aÊciwy
przebieg wyborów na terenie na-
szej Gminy jest Sekretarz Gminy
Wieliszew Anna Choma (kontakt
pod numerem telefonu 022 782 27 32
lub mailowo pod adresem sekre-
tarz@wieliszew.pl). – Pami´tajmy
to, jak w przysz∏oÊci b´dzie wyglà-
daç nasza „Ma∏a Ojczyzna” zale-
˝y tylko od nas samych. Decydu-
je ka˝dy g∏os, Twój g∏os.

nn ¸ukasz Ziemak
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Uwa˝nie
z pytaniami
do wójta
Zak∏adka „Pytania do Wójta” to
wa˝ny element demokracji lo-
kalnej, z którego z powodzeniem
korzysta wielu mieszkaƒców.
Jednak bezpoÊrednia i rzekomo
anonimowa forma kontaktu ku-
si do nadu˝ywania. Niestety je-
den z mieszkaƒców u˝y∏ formu-
larza zadawania „Pytaƒ do Wój-
ta”, by obraziç inwektywami
Wójta Gminy Wieliszew Walde-
mara Kownackiego. W wyniku
post´powania prokuratorskie-
go ustalono autora wiadomoÊci
i postawiono mu zarzuty zniewa-
˝enia. Dlatego przypominamy, i˝
Internet nie zapewnia anonimo-
woÊci, a wszelkie wiadomoÊci
noszàce znamiona przest´pstwa
b´dà zg∏aszane do odpowied-
nich organów.

nn PS

Na koniec kadencji

„ Âmiaç si´ cz´sto i serdecznie, zdobyç szacunek ludzi inteligentnych i sympati´ dzieci – to znaczy odnieÊç sukces ” Ralph Waldo Emerson

Szanowni Paƒstwo,

Dyrektorzy Szkó∏ i Przedszkoli,Nauczyciele, Wychowawcy, Pracownicy oÊwiaty

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej wszystkim Nauczycielom, Wychowawcom i Pracownikom oÊwiaty w Gminie Wieliszew

sk∏adamy serdeczne podzi´kowanie za codzienny trud i poÊwi´cenie na rzecz m∏odego pokolenia.

˚yczymy pomyÊlnoÊci w ˝yciu osobistym, zdrowia, wytrwa∏oÊci  w wype∏nianiu codziennej misji edukacyjnej i wychowawczej 

po∏àczonej z wieloma sukcesami w pracy zawodowej.

WSZYSTKIEGO NAJLEPSZEGO!

Z wyrazami szacunku

Wójt Gminy Wieliszew Przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew

Waldemar Kownacki Andrzej  Snopek
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Historia

W
Polsce Piastów i Jagiello-
nów przez setki lat w drodze
zwyczajowej kszta∏towa∏ si´
podzia∏ na województwa,
ziemie i powiaty, a wi´c zu-

pe∏nie inaczej ni˝ w ostatnim stuleciu. Te-
rytoria dzielnicowe – ziemie, które utrzyma-
∏y pe∏nà hierarchi´ urz´dników ziemskich
z wojewodami na czele zacz´to w XV wie-
ku nazywaç województwami.Tam, gdzie nie
utrzyma∏ si´ urzàd wojewody, mówiono
o ziemiach. JeÊli spojrzymy na akt funda-
cyjny koÊcio∏a wieliszewskiego opata Ma-
cieja z 20 lipca 1387, to mowa jest w nim
o wójtostwach czyli póêniejszych gminach
Skrzyszewo, ¸aziska, Ka∏uszyno dzisiaj
Skrzeszewo, ¸ajski i Ka∏uszyn. Wymienio-
ne wójtostwa pojawiajà si´ i w innych do-
kumentach klasztoru czerwiƒskiego.

Podzia∏ administracyjny Polski od 1569
czyli od Unii Lubelskiej do 1795 ostatnie-
go rozbioru, jednym s∏owem podzia∏ tery-
torialny Rzeczypospolitej Obojga Narodów,
by∏ pochodnà skomplikowanej historii we-
wn´trznych zmian terytorialnych si´gajà-
cych czasów rozbicia dzielnicowego w Pol-
sce oraz zewn´trznych strat i nabytków te-
rytorialnych Polski (Korony Polskiej)
i Litwy (Wielkiego Ksi´stwa Litewskiego).
Tak wi´c poczàtkowo, w ka˝dym wojewódz-
twie z wyjàtkiem Rusi, by∏o po kilka lub
wi´cej kasztelanii. W drugiej po∏o-
wie XV wieku podzia∏ na kasztelanie zosta∏
zastàpiony podzia∏em na powiaty. Utworze-
nie tych ostatnich by∏o rezultatem organi-
zacji sàdów ziemskich. Powiat tworzy∏
okr´g sàdowy, z którego terenu sprawy roz-
patrywa∏ sàd ziemski. Z czasem jednak po-
wiat przybra∏ charakter okr´gu administra-
cyjnego. Na samym dole funkcjonowa∏o
szlacheckie dominium, o silnej w∏adzy pa-
na nad ludnoÊcià poddanà, które jednak nie
Êwiadczy∏o ˝adnych us∏ug dla w∏adzy paƒ-

stwowej. By∏ to rezultat nadawania immu-
nitetów na dobrach feuda∏ów, kosztem
ograniczenia w∏adzy sàdów i urz´dników
królewskich nad ludnoÊcià podleg∏à panu
feudalnemu. Niewielkà autonomi´ uzyski-
wa∏a wieÊ zorganizowana w oparciu o gro-
mad´. Ów model organizacji wsi cieszy∏ si´
du˝à popularnoÊcià w Ma∏opolsce. Groma-
da obejmowa∏a wszystkich mieszkaƒców
wsi. Mog∏a mieç w∏asny majàtek i zawieraç
umowy. Jej organami by∏y: ogólne zebranie
gromadzkie i urzàd wiejski, tj. wójt z przy-
si´˝nymi, a nieraz i z pisarzem, który pro-
wadzi∏ wiejskà ksi´g´ sàdowà. Mo˝na poku-
siç si´ o stwierdzenie, ˝e podwaliny pod trój-
szczeblowy podzia∏ administracyjny
powsta∏y ju˝ w Rzeczpospolitej szlachec-
kiej.Taki w∏aÊnie podzia∏ – trójszczeblowy,
choç rozmaicie zorganizowany w zale˝noÊci
od zaborcy, przewa˝a∏ w czasach porozbio-
rowych.

Natomiast Ksi´stwo Warszawskie podzie-
lono na departamenty i powiaty. Powo∏ano
samorzàd terytorialny, który tworzy∏y rady
departamentalne, powiatowe oraz rady
municypalne w wi´kszych miastach, rady
miejskie i wiejskie. Cz∏onkowie rad pocho-
dzili jednak z nominacji, tylko do rad mu-
nicypalnych kandydatów wybiera∏o zgroma-
dzenie gminne. Rady zajmowa∏y si´ g∏ów-
nie sprawami lokalnymi, bud˝etem,
podatkami na szczeblu lokalnym.W oÊmiu
województwach Królestwa Kongresowego,
które póêniej przemianowano na gubernie,
zarzàd spoczywa∏ w r´kach kolegialnych ko-
misji wojewódzkich. Organami komisji
w obwodach (dawnych powiatach) byli ko-
misarze obwodowi.

Gminy stanowi∏y podstawowà jednostk´
podzia∏u terytorialnego i w ograniczonym
zakresie samorzàdu terytorialnego na wsi.
Odpowiednikiem gminy jednowioskowej
na wsi by∏a gromada. Wieliszew by∏ takim
przyk∏adem, by∏ gminà jednowioskowà
zwanà gromadà. Na czele gminy Wieliszew
sta∏ wójt, by∏ nim pod koniec XVIII w. To-
masz Oktabiƒski [pewnie obecnie Oktaba].

Wójt wsi mia∏ równie˝ za zadanie dbanie
o spokój i ∏ad we wsi, w tym równie˝ wyja-
Ênianie bójek i k∏ótni. Zdarza∏o si´ w histo-
rii naszej miejscowoÊci, ˝e co niektórzy
mieszkaƒcy sami wymierzali sprawiedli-
woÊç.W szczególnoÊci takie zdarzenia mia-
∏y miejsce w karczmie wieliszewskiej, za-
pewne po odpowiednio zakrapianych „wy-
mianach poglàdów i za˝artych dyskusjach”.
Tak wi´c po spo˝yciu ró˝nych trunków: pi-
wa, wódek (any˝kowej, cukrowej, szynko-
wej) czy te˝ likworu dochodzi∏o do bójek.
Ciekawe sà równie˝ zastosowane sposoby
rozwiàzywania takich sytuacji. Wymierza-
nie sprawiedliwoÊci nale˝a∏o do w∏aÊcicie-
la folwarku wieliszewskiego po przeprowa-
dzeniu post´powania wyjaÊniajàcego przez
odpowiednich wójtów danych wsi. Trzeba
pami´taç, i˝ by∏y to czasy paƒszczyzny i wol-
noÊç by∏a ograniczona, stàd te˝ odpowie-
dzialnoÊç za ziemian – ch∏opów spoczywa-

∏a na w∏aÊcicielu dóbr na których odrabia-
li oni paƒszczyzn´. Podane poni˝ej przyk∏a-
dy rozstrzygania takich sytuacji Êwiadczà
o wa˝nej roli wójtów wsi i funkcji dworu
wieliszewskiego w wydawaniu wyroków
i stanowieniu prawa.
My ni˝ej podpisani wójtowie majàcy sobie
zdanà spraw´ do rozsàdzenia, wynikajàcà
z k∏ótni w karczmie wieliszewskiej w dniu 28
julii 99 roku od dworu, na tem fundamencie
staraliÊmy si´ wywiedzieç kto by∏ pierwszy
abyÊmy go dworowi pod karà oddali – rozpo-
znawszy t´ ca∏à spraw´ udaliÊmy si´ z tà proÊ-
bà niniejszà aby dwór jako mocen jest nas
ukarania zawsze za nasze przest´pstwa, raczy∏
darowaç zuchwa∏ym na ten raz a my odtàd
ràczemu na zawsze utrzymywaç iak nayÊwi´t-
szà spokoynoÊç i pos∏uszeƒstwo i tych wszyst-
kich przyprowadzaç do
dworu którzy by byli zuchwali i do bitwy
sk∏onni po ukaranie – czego ̋ eÊlibyÊmy nie do-
trzymali naszego zar´czenia dobrowolnego
przeto Êciàgniemy na nas kar´ tak dworu ia-
ko sàdu Lantratu Ruskiego na co si´ podpi-
suiemy r´kamy trzymanemi.
Dan w Wieliszewie 11 Aug. 1799r.
Stanis∏aw Twardo wóyt skrzeszewski
Woyciech J´draszka wóyt ka∏uski
Tomasz Oktabiƒski wóyt wieliszewski

Spokój nie wytrwa∏ zbyt d∏ugo i dosz∏o
do nast´pnej bójki, ale ju˝ w tym przypad-
ku winni ponieÊli wymierzonà kar´.
Dzia∏o si´ przed Dominium w Wieliszewie
dnia dwudziestego siódmego novembra tysiàc
osiemsetnego
Na za˝alenie zekrwawionych w zak∏óceniu si´
w Karczmie Wieliszewskiey iako to: Felka
Krzewiƒskiego, Jana Skoczniaka i Tomka
SzczeÊniaka w dniu wy˝ey wyra˝onym, Do-
minium wezwa∏o wóytów Tomasza Oktabiƒ-
skiego z Wieliszewa, ¸ukasza Jankowskiego
z ¸aisk z dostawieniem Êwiadków przytom-
nych tey k∏ótni, iako to: Felka Natraskiego,
Paw∏owy Ga∏àzczyny, Banacha S∏abego i in-
nych. Dominium wys∏uchawszy Êwiadków
i samych ˝e stron, tudzie˝ wóyta wieliszew-
skiego, iako przytomnego tey k∏ótni. Gdy si´
okaza∏o, ˝e Filip Jankowski najpierwszym by∏
poczàtkiem k∏ótni i brat Banacha S∏abego nie-
przytomny t´dy za sàdem wóytów ten˝e Fi-
lip Jankowski ukarany zosta∏ iedenastu pla-
gami, a pokrwawionym wina zosta∏a darowa-
na z napomnieniem, aby si´ spokoynie
na zawsze zachowali, nieprzytomny zaÊ S∏a-
by zalecono wóytowi ∏aiskiemu aby przed Do-
minium by∏ dostawiony.
Przytomni AficyaliÊci 
C. Z∏otkowski, Baudyk Ober LeÊniczy i Borz´c-
ki LeÊniczy

Wójt Oktabiƒski bardzo wspiera∏ miesz-
kaƒców Wieliszewa o czym Êwiadczà dalsze
przyk∏ady. Dalsze dzieje urz´du wójta
w Gminie Wieliszew znajdziecie Paƒstwo
w kolejnych numerach Gazety Wieliszew-
skiej. Zapraszam do lektury i udzia∏u
w najbli˝szych wyborach samorzàdowych.

nn Kontakt z autorem 
– tel. 605 721 406

Zbli˝ajàce si´ wybory
samorzàdowe sà
doskona∏à okazjà
do cofni´cia si´ w czasie
i historycznego spojrzenia
na jednostk´ podzia∏u
administracyjnego jakà
jest gmina oraz
na przybli˝enie postaci
i funkcji wójtów
Wieliszewa
na przestrzeni XIX
stulecia, a dok∏adnie
do likwidacji gminy
Wieliszew w 1870 z uwagi
na niepokornoÊç jej
mieszkaƒców. 

Krzysztof Klimaszewski

Gmina Wieliszew w XIX wieku
i jej wójtowie

Pieczàtka i podpis
wójta gminy
Wieliszew z 14
kwietnia 1856r.
potwierdzajàce
w∏asnor´cznoÊç
podpisu
wikariusza
wieliszewskiego
ksi´dza Wac∏awa
Grochowskiego

W listopadzie mija ju˝ trzy lata od inicjatywy Dyrektor
Szko∏y Joanny Twardo i ówczesnego Przewodniczàcego
Rady Rodziców Krzysztofa Kwiatkowskiego powo∏ania
Stowarzyszenie Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej im.
Tadeusza KoÊciuszki w Wieliszewie „Bonawentura”.

Trzyletni Bonawentura
Przypomnijmy, ˝e 27 listopada 2007
uchwa∏à Walnego Zebrania Cz∏onków
Stowarzyszenia zosta∏o powo∏ane Sto-
warzyszenie Przyjació∏ Szko∏y Podsta-
wowej im.Tadeusza KoÊciuszki wWie-
liszewie „Bonawentura”. Jednak pra-
ce przygotowawcze trwa∏y ju˝
wczeÊniej, przygotowania dokumen-
tów za∏o˝ycielskich, projektu statutu,
uchwa∏ itd. Skupmy si´ jednak
na ostatnich dokonaniach Stowarzy-
szenia, bo warto si´ nimi podzieliç.
Tym bardziej, ˝e w Stowarzyszeniu
dzia∏a niewielu rodziców i nauczycie-
li.W sumie 17 osób, spoÊród wielkiej
rzeszy rodziców majàcych 230 dzieci
w wieliszewskiej Szkole Podstawowej.
Tylu uczniów a tak ma∏o rodziców do-
strzegajàcych potrzeb´ aktywnego
wsparcia naszego wspólnego dobra ja-
kim jest Szko∏a, w której uczà si´
przecie˝ nie obce, a nasze dzieci.
Wróçmy do tegorocznych dokonaƒ.
Tradycjà jest ju˝ organizacja
przy koƒcu roku szkolnego pikniku
rodzinnego, na którym odbywa si´
szereg atrakcji integrujàcych dzieci,
rodziców i grono pedagogiczne w mi-
∏ej atmosferze wspólnej zabawy.Tak
te˝ i by∏o na tegorocznym pikniku.
Stowarzyszenie wspiera w organiza-
cji tej imprezy Dyrekcj´ i grono pe-
dagogiczne Szko∏y oraz Rad´ Rodzi-
ców. Fundujemy nagrody w konkur-
sach, pozyskujemy fanty na loteri´
i pomagamy w zapewnieniu atrakcji,
a nade wszystko czuwamy, aby by∏y
smaczne potrawy z grilla.

W czerwcu dofinansowaliÊmy zie-
lonà szko∏´ uczniów klasyVI z pieni´-
dzy pozyskanych od naszego sponso-
ra Retro Tomasz Majewski i Wspólni-
cy z Koby∏ki dzi´ki inicjatywie
pozyskania tych Êrodków wychowaw-
cy klasy a zarazem cz∏onka naszego
Stowarzyszenia Jacka Banaszka. Dy-
rekcji Retro serdecznie dzi´kujemy
i jak zawsze przy takiej okazji nie-
Êmia∏o prosimy o jeszcze.

W czerwcu z∏o˝yliÊmy do Mazo-
wieckiej Jednostki Wdra˝ania Progra-
mów Unijnych wniosek aplikacyjny
o Êrodki europejskie na dofinansowa-
nie projektu nauki p∏ywania i korzy-
stania z basenu dla uczniów naszej
Szko∏y pod nazwà „Dbamy o zdrowie”
w konkursie w ramach Prioryte-
tu IX Rozwój wykszta∏cenia i kompe-
tencji w regionach, Dzia∏anie 9.5 Od-
dolne inicjatywy edukacyjne na ob-
szarach wiejskich. 15 lipca MJWPU
w Warszawie poinformowa∏a nas, i˝
wniosek przeszed∏ pozytywnie ocen´
formalnà, pozosta∏a jeszcze ocena me-
rytoryczna. Mamy nadziej´, ˝e uda si´
pozyskaç te pieniàdze, aby nasze dzie-
ci mog∏y si´ cieszyç korzystajàc z ba-
senu, o którym marzy wielu uczniów
naszej Szko∏y.

Nowy rok szkolny to nast´pne ini-
cjatywy. 27 wrzeÊnia odby∏a si´ nie-
zmiernie interesujàca lekcja ekolo-
giczna.Tym razem do wspó∏pracy za-
prosiliÊmy firm´ AG-Complex.
SpecjaliÊci tej znanej w naszej Gmi-
nie firmy przedstawili w sposób bar-
dzo interesujàcy, nawet dla najm∏od-
szych, problematyk´ zagro˝eƒ Êrodo-
wiska zwiàzanych z niew∏aÊciwym
post´powaniem z odpadami oraz wy-
jaÊnili podstawowe poj´cia i zasady
prawid∏owej segregacji Êmieci. By∏y
nowoczesne metody przekazywania
informacji w postaci prezentacji mul-
timedialnych. Omówione zosta∏y ta-

kie zagadnienia jak: znaczenie poj´ç
odpady, segregacja, surowce wtórne,
recykling odpadów; ukazanie zagro-
˝eƒ zwiàzanych z nieprawid∏owà go-
spodarkà odpadami; ukazanie iloÊci
odpadów surowcowych w „naszym ko-
szu”; rodzaje pojemników do segre-
gacji odpadów; prawid∏owa segrega-
cja; ukazanie mo˝liwoÊci ponownego
wykorzystania surowców, zasady ̋ ycia
codziennego „zielonego konsumen-
ta”.

Oprócz edukacji i nauki by∏a te˝ za-
bawa w postaci konkursów z nagroda-
mi, majàcych na celu utrwalenie
uzyskanych informacji.Wspomniane
konkursy to: zgniatanie butelek
na czas, bieg surowcowy (segregacja
Êmieci na czas), du˝a ekokrzy˝ówka,
rzucanie kulami z papieru do kosza,
kalambury ekologiczne, uk∏adanie
piramidy z puszek.Wiceprezesowi fir-
my a zarazem naszemu Skarbnikowi
Stowarzyszenia oraz pracownikom
firmy AG-Complex serdecznie dzi´ku-
jemy i mamy nadziej´ na wi´cej.

W sobot´, 2 paêdziernika odby∏a
si´ nast´pna impreza – wyÊcig rowe-
rowy uczniów wszystkich klas naszej
Szko∏y. Uda∏o nam si´ pozyskaç spon-
sorów: firm´ Euromark Polska S.A.,
która ufundowa∏a nagrody w rozgry-
wanych wyÊcigach w postaci bardzo
atrakcyjnych plecaków oraz firm´
MartJack Jacka Chojnackiego za-
pewniajàcà dodatkowe atrakcje po-
za dopingowaniem naszych dzieci
oraz kie∏baskà przy ognisku.Te dodat-
kowe atrakcje to: rower „przeciw-
skr´tny”, który mimo skr´cania w le-
wo, jedzie w prawo, rower „pijny” czy-
li treningowy rower, na którym trzeba
tak precyzyjnie peda∏owaç, by mo˝-
na si´ by∏o napiç z zamocowanego
specjalnie wysi´gnika, rower 4 osobo-
wy. OczywiÊcie Stowarzyszenie oprócz
pomocy organizacyjnej i dbania
o bezpieczeƒstwo naszych pociech
„dorzuci∏o” si´ finansowo. Zakupili-
Êmy pi∏ki i przekazaliÊmy inne nagro-
dy pochodzàce od naszych ̋ yczliwych
sponsorów. Kierownictwu firm Spon-
sorów bardzo serdecznie dzi´kujemy
za pozytywne decyzje a pracownikom
tych firm dzi´kujemy za dostrze˝enie
potrzeb i dar przekonywania swoich
szefów do wsparcia. Pogoda dopisa∏a,
frekwencja równie˝ i oczywiÊcie wszy-
scy doskonale si´ bawili.

Nie by∏bym sobà, gdybym na ko-
niec nie zaapelowa∏ do wszystkich ro-
dziców, aby dostrzegli nasze Stowarzy-
szenie i nie bali si´ wstàpiç w szere-
gi jego cz∏onków, by wszystkim
dzieciom ucz´szczajàcym teraz
i w przysz∏oÊci by∏o jeszcze lepiej
w naszej wieliszewskiej Szkole Pod-
stawowej. Pami´tajmy w∏adze Gminy,
Dyrekcja, Grono Pedagogiczne pono-
szà ogromny wysi∏ek w ka˝dej posta-
ci, aby Szko∏a nie odbiega∏a znaczà-
co poziomem od tych najlepszych, ale
my rodzice musimy te˝ uczestniczyç
i wspieraç to wspólne dobro dla na-
szych dzieci. Szko∏a to równie˝ moc-
ny bilet w póêniejsze ˝ycie doros∏e,
a my chcemy, aby mieszkaƒcy naszej
Gminy wykazywali si´ màdroÊcià ˝y-
ciowà i kreowali rozwój Gminy. Zrób-
my to wi´c razem, zapraszam wszyst-
kich do wspó∏pracy!

nn  Krzysztof Klimaszewski
Prezes Zarzàdu Stowarzyszenia Przyjació∏

Szko∏y Podstawowej im. T. KoÊciuszki
w Wieliszewie „Bonawentura„
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Wydarzenia

W piàtek,
1 paêdziernika,
miało miejsce
przyj´cie
najmłodszych
uczniów z klasy
pierwszej do grona
społecznoÊci
uczniowskiej Szkoły
Podstawowej
im. Kornela
Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie. 

Liczba startujàcych przesz∏à
w tym roku najÊmielsze oczekiwa-
nia- w wyÊcigach wzi´∏o udzia∏ po-
nad 110 uczniów! Równie spora
grupka przysz∏à po prostu pokibi-
cowaç. Tradycyjnie na trasie, jak
i na mecie wyÊcigu swe pociechy
dopingowali rodzice, którzy tak˝e
doÊç aktywnie w∏àczyli si´ w orga-
nizacj´ imprezy. Wszyscy ucznio-
wie mogli posiliç si´ kie∏baskà pie-
czonà przy ognisku, o które zadba∏
so∏tys Wieliszewa, pan Ludwik
˚o∏ek. Kie∏bas´ zakupi∏ wiceprze-
wodniczàcy rady Gminy Wieli-
szew, pan Józef Borzewski. Z kolei
radny z Wieliszewa, Pan Bernard
Rogalski zafundowa∏ dla uczestni-
ków czekoladowe cukierki, by
po wysi∏ku uzupe∏niç starty ener-
gii. Nie mog∏o zabraknàç oczywi-
Êcie nagród dla najlepszych w ka˝-
dej kategorii. Sponsorami drob-
nych upominków by∏y firmy:
Euromark Polska S.A. (która ufun-
dowa∏a nagrody w rozgrywanych
wyÊcigach w postaci bardzo atrak-
cyjnych plecaków) oraz firm´ Mart
Jack Jacka Chojnackiego.

Rywalizacja nie przynios∏a wie-
lu niespodzianek. Okaza∏o si´, ˝e
wielu zesz∏orocznym mistrzom
uda∏o si´ obroniç tytu∏y i medalo-
we pozycje, mimo ˝e przeszli
do kategorii wy˝szej! – To Êwiad-
czy tylko o tym, ˝e dzieciaki w ja-
kiÊ sposób przygotowujà si´
do tych imprez. Nie wystarczy

wsiàÊç na rower i przejechaç tra-
s´, si∏y nale˝y roz∏o˝yç màdrze
i równomiernie, no i oczywiÊcie
çwiczyç. Jazda raz do roku na pew-
no nie wystarczy do osiàgni´cia
sukcesu – mówi dyrektor szko∏y,
pani Joanna Twardo. – M∏odsze
dzieciaki ju˝ po pierwszym wrze-
Êniowym dzwonku pytajà, czy
w tym roku b´dà wyÊcigi. Nie mo-
˝emy zawieÊç ich oczekiwaƒ, dla-
tego ciesz´ si´, i˝ imprez´ po raz
kolejny udaje si´ przeprowadziç.
Ogromna w tym zas∏uga zarówno
rodziców, jak i nauczycieli, którzy
przyzwyczaili si´ ju˝ do tego, ˝e
pierwsza sobota paêdziernika jest
dla nich pracowitym dniem. – do-
daje. – Chcia∏abym jeszcze wspo-
mnieç o opiece medycznej, którà
w tym roku obj´∏a nad nami pani
Wioletta Szymaƒska, której ser-
decznie dzi´kujemy.

Siódma edycja wyÊcigów prze-
sz∏a ju˝ do historii. Nauczyciele
wychowania fizycznego (pan Da-
riusz Âwistek i pan S∏awomir No-
wak) myÊlà, czym na trasie zasko-
czyç uczestników w przysz∏ym ro-
ku. Bo bioràc pod uwag´
zainteresowanie imprezà, nikt nie
wàtpi, ze za rok znów spotkamy si´
na Willowej. Gwoli uzupe∏nienia
dziennikarskiej relacji podajemy
wyniki tegorocznych zmagaƒ.
Wyniki wyÊcigu dost´pne na stronie
www.wieliszew.pl

nn jaba

Wtej najwa˝niejszej dla
pierwszaków uroczystoÊci
uczestniczyli zaproszeni

goÊcie: Dyrektor szko∏y – pani
Ma∏gorzata Âcibor, przedstawiciel
Rady Rodziców – pan Kaczyƒski,
rodzice uczniów klasy I oraz
uczniowie z wychowawcami.

Po zaprezentowaniu przez
pierwszoklasistów przygotowa-
nego programu artystycznego,
Dyrektor dokona∏ aktu pasowa-
nia na ucznia. Po uderzeniu w ra-
mi´ wielkim o∏ówkiem oraz wy-
powiedzeniu przez Panià Dyrek-
tor s∏ów: „Pasuj´ Ci´ na ucznia
Szko∏y Podstawowej im. Kornela
Makuszyƒskiego w Skrzeszewie”

Projekt zak∏ada budow´ ca∏o-
rocznego, wielofunkcyjnego Re-
gionalnego Centrum Sportu
i Aktywnej Rekreacji oraz sys-
temu Êcie˝ek rowerowych w Le-
gionowie. Do dyspozycji miesz-
kaƒców i turystów b´dzie Regio-
nalne Centrum Sportu
i Aktywnej Rekreacji z punktem
IT, Centrum Obs∏ugi Rowerzysty,
wypo˝yczalnià rowerów (50 spe-
cjalnie oznakowanych rowerów)
oraz system Êcie˝ek rowerowych.
W ramach partnerstwa Gminy
Legionowo z Gminà Niepor´t,
Gminà Wieliszew i powiatem no-
wodworskim, ka˝dy turysta b´-
dzie móg∏ bezp∏atnie wypo˝y-
czyç rower w jednym z punktów
obs∏ugi rowerzystów, które znaj-
dowaç si´ b´dà na terenie part-
nerów. Dzi´ki temu mieszkaƒcy
oraz turyÊci b´dà mogli dotrzeç
do wielu interesujàcych miejsc.

Kolejnym etapem realizacji
projektu b´dzie po∏àczenie no-
wego centrum sportowego za po-
mocà Êcie˝ek rowerowych z ist-
niejàcymi okolicznymi trasami
rowerowymi.W partnerstwie ze
Starostwem Powiatowym w Le-
gionowie powstanà nowe Êcie˝-
ki rowerowe o ∏àcznej d∏ugoÊci
ok. 5800 m. Pozwoli to na utwo-
rzenie spójnego systemu Êcie˝ek
rowerowych, w którym znajdà
si´ tak˝e wa˝ne dla rowerzystów
i turystów obiekty m.in. parkin-
gi, dworce, punkty serwisowe
i informacyjne.

W centrum sportu mieÊciç
si´ b´dà: pe∏nowymiarowa hala
sportowa, si∏ownia, sala fitness,
Êcianka wspinaczkowa oraz
punkt odnowy biologicznej m.in.
z saunà, wannà lodowà i jacuz-
zi. Na hali sportowej z widownià
dla blisko 2 tys. osób (1485
miejsc siedzàcych sta∏ych
oraz 544 miejsc siedzàcych
na trybunach rozsuwanych) b´-
dà odbywa∏y si´ masowe impre-
zy kulturalne i sportowe.

nn  leg

dzieci z klas pierwszych zosta∏y
przyj´te do grona uczniów.

Pierwszaki by∏y bardzo przej´-
te, szczególnie w momencie zbio-
rowego Êlubowania. Nast´pnie
odby∏o si´ uroczyste pasowanie
na Czytelnika, którego dokona∏a
Pani Bibliotekarka. Te wa˝ne

chwile zosta∏y zarejestrowany
przez wiele aparatów fotogra-
ficznych i kamer.

Na pamiàtk´ tego wydarzenia
uczniowie otrzymali plakietki
z logo Szko∏y, legitymacje szkol-
ne, pamiàtkowe dyplomy oraz
ksià˝ki. Od starszych kole˝anek

i kolegów z klasy II – pamiàtko-
we kolorowe kredki z gumkami.

Po zakoƒczeniu uroczystoÊci
na sali gimnastycznej, uczniowie
klasy pierwszej wraz z rodzicami
i zaproszonymi goÊçmi spotkali
si´ na s∏odkim pocz´stunku.

nn  arch. Szko∏y

Rajd rowerowy organizowany przez spo∏ecznoÊç Szko∏y
Podstawowej im. T. KoÊciuszki w Wieliszewie na trwa∏e wpisa∏
si´ w kalendarz imprez szkolnych. Tegoroczna edycja by∏a ju˝
siódmà zorganizowanà tradycyjnie na ulicy Willowej.

Szcz´Êliwa siódemka

JesteÊmy uczniami

M∏odzi Izraelczycy pojechali
na wycieczk´ do Warszawy, zwie-
dzili Serock oraz oczywiÊcie Le-
gionowo, gdzie spotkali si´ z ró-
wieÊnikami z dwóch legionow-
skich szkó∏: Liceum im. Marii
Konopnickiej i Powiatowego Ze-
spo∏u Szkó∏ Placówek Specjal-
nych. Pobyt Izraelczyków w Le-
gionowie zakoƒczy∏ uroczysty
Bieg Strzegàcych Prawa (Torch
Run) 17 wrzeÊnia, podczas które-
go prawdziwy olimpijski p∏o-
mieƒ dotar∏ do Legionowa, gdzie
na mecie pod Ratuszem sportow-
cy wraz z m∏odzie˝à z powiatu
rozpalili olimpijski znicz. Nast´p-
nie w sali ratuszowej dla spor-
towców zagra∏a Klasa Orkiestry
D´tej ze Szko∏y Podstawowej
im. Stanis∏awa Moniuszki.

Uroczyste otwarcie Igrzysk na-
stàpi∏o 18 wrzeÊnia, na stadionie
Legii w Warszawie. WÊród goÊci
na ul. MyÊliwieckiej by∏a równie˝
silna grupa z ¸ajsk, m.in. dzieci
z orkiestry i opiekunowie. Jak
przyznaje Justyna Niegierysz,
nauczyciel muzyki w Szkole
w ¸ajskach, „otwarcie Igrzysk
by∏o fantastyczne. Pi´kna jest
równie˝ idea tej Olimpiady, tu
nie ma parcia na z∏oto, liczy si´

duch sportu. Prosto z Grecji
przylecia∏ do nas p∏omieƒ olim-
pijski. Ponadto jest to impreza
o naprawd´ ogromnej randze
mi´dzynarodowej, jakiej w Pol-
sce jeszcze nie mieliÊmy.
Przed naszymi wyst´pami pod-
kreÊlaliÊmy, czym jest Edukacja
W∏àczajàca i ˝e jesteÊmy z Gmi-
ny Wieliszew. My, jako orkiestra,
staramy si´ byç na takich impre-
zach, ponadto to wspania∏a zaba-
wa”.

Rywalizacja sportowa rozpo-
cz´∏a si´ w niedziel´, 19 wrze-
Ênia. O medale olimpijskie spor-
towcy walczyli w 9 dyscyplinach
– koszykówka zunifikowana, lek-
koatletyka, tenis ziemny, pi∏ka
no˝na 7 osobowa kobiet, tenis
sto∏owy, bowling, jazda szybka
na wrotkach, trójbój si∏owy, bad-
minton. Igrzyskom towarzyszy∏
szereg imprez kulturalnych, np.
Festiwal Olimpiad Specjalnych,
podczas którego ponownie wy-
stàpi∏a Orkiestra z ¸ajsk. Kon-
cert odby∏ si´ 20 wrzeÊnia,
na scenie festiwalowej na SGGW
w Warszawie i zosta∏ bardzo go-
ràco przyj´ty. Nast´pne Igrzyska
odb´dà si´ za 4 lata w Brukseli.

nn Piotr Sypniewski

dokoƒczenie ze str. 1

Nasi na Olimpiadzie 

SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE tel.: 22 782 24 55
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–18 

• lekarz rodzinny, pediatra – Ewa Olczak – Wróblewska

• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz – Pacuska

• lekarz internista – Jaros∏aw Bala

• lekarz radiolog – Jacek Stefan Król

Gabinet zabiegowy 

czynny od pon. do pt. w godz. 8–18

• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Gra˝yna Kwiatkowska 

• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska 

wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub telefonicznie

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 14–18

Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu

urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ W SKRZESZEWIE
ul. Nowodworska 57, tel. 22 782 30 26
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–14

• lekarz rodzinny – Ewa Olczak -Wróblewska

• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska -Jastrz´bska

• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska

Gabinet zabiegowy 

czynny od pon. do pt. w godz. 8– 13

• piel´gniarka Êrodowiskowo – rodzinna Jadwiga Szafraƒska

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU ul. Dworcowa 1,
tel. 22 775 52 25
Gabinet lekarski 

czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14

• lekarz pediatra – Zuzanna

Adamkiewicz-Pacuska

• lekarz rodzinny,pediatra 

– Ewa Olczak-Wróblewska

Gabinet zabiegowy 

czynny od pon. do pt. w godz. 8–14.30

• piel´gniarka rodzinna Ewa Romatowska

Punkt szczepieƒ wt. w godz. 10 –14

Obejmujàcy zasi´giem
Gmin´ Wieliszew projekt
zak∏adajàcy budow´
w Legionowie regionalnego
centrum sportu i aktywnej
rekreacji wraz ze
zintegrowanym systemem
Êcie˝ek rowerowych
umo˝liwi turystom jeszcze
swobodniejsze korzystanie
z zalet naszego regionu.

Centrum 
Sportu
dla Gmin
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Wydarzenia/Edukacja

P
taki Êpiewa∏y, a na nie-
bie nie by∏o ani jednej
chmurki. Wydawa∏o
si´, ˝e to zwyk∏y dzieƒ.
W∏aÊnie tego dnia, po-

jawili si´ flisacy. Przyp∏yn´li rze-
kà Narew. M´˝czyêni nie wiedzie-
li gdzie si´ znajdujà ani jak ma-
jà wróciç do domu. B∏àkajàc si´
po tutejszych lasach znaleêli chat-
k´. Otworzy∏a im staruszka o do-
brym sercu. Przyj´∏a flisaków
do siebie i ugoÊci∏a po królewsku.
M´˝czyêni zacz´li opowiadaç
o swoich przygodach. Kobieta
s∏ucha∏a i uÊmiecha∏a si´. Tak
przep∏ywa∏y dni, a flisacy dalej

Organizatorami Turnieju by∏a
gmina Dàbrówka, która wygra∏a
zesz∏oroczne wspó∏zawodnictwo
i Zwiàzek Gmin Zalewu Zegrzyƒ-
skiego przy wspó∏udziale pozo-
sta∏ych miast i gmin, nale˝àcych
do zwiàzku, oraz policji i WOPR.
Uczestnicy Turnieju musieli wy-
kazaç si´ wiedzà teoretycznà
m.in. z zakresu znajomoÊci Êcie-
˝ek rowerowych, rezerwatów
przyrody, roÊlin wyst´pujàcych
na terenie Zwiàzku a tak˝e prak-
tycznie, udzielajàc pierwszej po-
mocy przedmedycznej czy te˝ se-
gregujàc odpady 

Turniej mia∏ na celu promowa-
nie regionu, popularyzowanie
wÊród m∏odzie˝y wiedzy krajo-
znawczo – historycznej, ochrony
Êrodowiska i ekologii, zdobywa-
nie wiedzy i umiej´tnoÊci z za-
kresu bezpiecznego uprawiania
turystyki oraz przebywania
nad wodà

Gmin´ Wieliszew reprezento-
wali uczniowie Gminnego Gim-
nazjum w Wieliszewie: Klaudia
Barszczewska, Emilia Paƒczyk,
Patryk Makowski i rezerwowy

Bartosz Teodorowicz a tak˝e
Dyrektor Samorzàdowej Admi-
nistracji Placówek OÊwiatowych
El˝bieta Radzikowska, Dyrektor
Gminnego Gimnazjum w Wieli-
szewie Marzenna Kmieciak oraz
opiekun grupy Bogdan Makow-
ski. Oprócz naszego zespo∏u
bra∏a w nim udzia∏ m∏odzie˝ ze
szkó∏ gimnazjalnych z 7 miast
i gmin nale˝àcych do Zwiàzku:
Serocka, Niepor´tu, Jab∏onny,
Legionowa, Radzymina oraz Dà-
brówki.

Nasi reprezentanci w klasyfi-
kacji ogólnej zaj´li bardzo do-
bre III miejsce. Lepsze okaza∏y
si´ tylko dru˝yny z Jab∏onny
(I miejsce) i Dàbrówki (II miej-
sce).

Uczestnicy Turnieju w nagro-
d´ za wysi∏ek w∏o˝ony w przygo-
towanie si´ do wspó∏zawodnic-
twa otrzymali dyplomy i nagro-
dy rzeczowe.WÊród publicznoÊci
obecni byli przedstawiciele
w∏adz gmin nale˝àcych do zwiàz-
ku, policji, WOPR-u.

nn Bartek Trzaskoma

W Szkole Podstawowej w Skrzeszewie
uczniowie najpierw dowiedzieli si´, jakie
niebezpieczeƒstwa zwiàzane sà z odpada-
mi. Grupa uczniów zaprezentowa∏a 3 do-
Êwiadczenia. Szczególne wra˝enie wywar-
∏y na widzach obrazy ptaka ginàcego z po-
wodu zaplàtania w sznurek oraz z powodu
zjedzenia trucizny razem z po˝ywieniem.
Ka˝dy mia∏ te˝ mo˝liwoÊç zmniejszenia ilo-
Êci odpadów rezygnujàc z torebki foliowej,
zgniatajàc puszk´ czy butelk´. Na sali zna-
laz∏y si´ pojemniki do segregacji odpadów
i odby∏ si´ pokaz, jak nale˝y to robiç.Wcze-
Êniej przez tydzieƒ trwa∏a zbiórka surow-
ców. Klasy gromadzi∏y makulatur´, pusz-
ki, baterie oraz nakr´tki. Bezkonkurencyj-
na okaza∏a si´ klasa I. Zebrano kilkanaÊcie
kilogramów puszek, kilkadziesiàt makula-
tury, kilka kilogramów baterii. Najwi´k-
szym zainteresowaniem cieszy∏a si´ zbiór-
ka nakr´tek – zgromadzono ich ok. 80 kg.
Odby∏ si´ te˝ konkurs wiedzy na temat bio-
ró˝norodnoÊci. Uczniowie dowiedzieli si´,
˝e pokarm m∏odych pszczó∏ to pieg˝a a bie-
dronka jest symbolem pi´kna otaczajàcej
przyrody. Po tej porcji wiedzy wszyscy
ochoczo wyruszyli w teren, by to pi´kno
wydobyç spod Êmieci. Okaza∏o si´, ˝e w le-
sie oprócz grzybów mo˝na odnaleêç wiele
„dziwnych rzeczy” – np. wózek dzieci´cy,
parasol, resztki kabli oraz mnóstwo plasti-
kowych butelek. KilkanaÊcie worków wy-
pe∏niono po brzegi.

Do akcji „Sprzàtanie Âwiata” przy∏à-
czy∏o si´ równie˝ Gimnazjum Gminne.
Âwi´càce s∏oƒce zapowiada∏o naprawd´

pi´kny i wyjàtkowy dzieƒ, idealny czas
na wspólnà prac´ i dzia∏anie. I tak by∏o
– uczniowie wieliszewskiego gimnazjum
pokazali, ˝e dbanie o czystà przyrod´ nie
jest im obce. Dobrze przygotowani tzn. za-
opatrzeni w kolorowe worki, r´kawice, od-
powiedni strój i zmotywowani szczytnym
celem akcji wraz z nauczycielami wyru-
szyli spod Szko∏y. Celem by∏ lasek za Ma-
zowieckim Szpitalem Onkologicznym
w Wieliszewie. Ka˝da z klas stara∏a si´, by
Êmieci by∏y nie tylko zebrane, ale równie˝
prawid∏owo posegregowane.

Zbiórka Êmieci toczy∏a si´ bardzo
sprawnie, m∏odzie˝ rozumia∏a, jak wa˝nà
prac´ wykonuje i naprawd´ nikogo nie
trzeba by∏o zach´caç do pracy. Worki
na Êmieci zape∏nia∏y si´ bardzo szybko.
Czego tam nie by∏o do posegregowania?
Skàdinàd ciekawe, kto tak zanieczyszcza
ten teren, bo a˝ si´ nie chce wierzyç, ˝e
mogliby to robiç mieszkaƒcy. Czas wype∏-
niany pracà minà∏ bardzo szybko. Ucznio-
wie zakoƒczyli prac´ z poczuciem dobrze
wykonanego obowiàzku, bardzo potrzeb-
nego naszemu Êrodowisku.

Wszystkim towarzyszy∏a nadzieja, ˝e
kolejna zbiórka b´dzie mniej obfita w po-
rozrzucane Êmieci w miejscach, które po-
winny cieszyç oko swoim naturalnym
pi´knem, a nie szpeciç brzydotà porozrzu-
canych odpadów.To by∏ naprawd´ udany
dzieƒ dla uczniów i Êrodowiska.

nn Na podstawie tekstów 
Justyny, Waldemara Wysokiƒskich 

i Ma∏gorzaty Szadury

Druga po∏owa wrzeÊnia od 16 lat kojarzy si´ z akcjà
Sprzàtnie Âwiata. Has∏o tegorocznej akcji brzmi
„Segregujàc odpady chronimy bioró˝norodnoÊç”.

W czwartek, 7 paêdziernika, w Gminnym Centrum
Kultury w Dàbrówce odby∏ si´ ostatni etap IX Turnieju
Wiedzy Turystyczno-Ekologicznej Zwiàzku Gmin
Zalewu Zegrzyƒskiego. 

NNiiee  ssààddzzii∏∏aamm,,  ˝̋ee  wwsszzyyssttkkoo  ssttaanniiee

ssii´́  ttaakk  sszzyybbkkoo..  JJeesszzcczzee  nniiee  ttaakk

ddaawwnnoo  wwrraaccaa∏∏aamm  zz nnaarrzzeecczzoonnyymm
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rryy˝̋aa,,  bbyy  ppoo pprrzzyyjjeeêêddzziiee  ddoowwiieeddzziieeçç
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Ekologia w praktyce

mieszkali u staruszki. Gospodyni,
opowiada∏a im o ˝yciu w tym re-
jonie, o zwierzynie, o polowaniu,
tak jak by chcia∏a ca∏à swojà mà-
droÊç przelaç z siebie na nich. Je-
steÊmy tu z Panià ju˝ piàty dzieƒ,
a nie wiemy nawet, jakie nosi Pa-
ni imi´? 
– Nazywam si´ Wieliszewa 
– Ja jestem Zygmunt. To sà moi
m∏odsi bracia: Jan, Stanis∏aw
i W∏adys∏aw. W zamian za jedze-
nie i miejsce do odpoczynku, po-
stanowili wykonywaç za nià ci´˝-
sze prace. A˝ któregoÊ dnia sta-
ruszka bardzo si´ rozchorowa∏a.
Zastanawiali si´ jak jej pomóc.
Kochana Wieliszewo, mamy tyle
drewna, i˝ mo˝emy zbudowaç
nowy dom. Czy zgadzasz si´

na to? – to wasze drzewo i nie mo-
g´ wam niczego zabroniç. Lecz
moje serce radowa∏oby si´ gdyby-
Êcie z tego drewna wybudowali
koÊció∏. Po tych s∏owach Zygmunt
nie czeka∏ z rozpocz´ciem budo-
wy. Przez noc zaplanowa∏ ju˝ ko-
Êció∏, a rano rozpoczà∏ budowaç
kaplic´. Bracia równie˝ przy∏àczy-
li si´ do pracy. I tak po dwóch
miesiàcach kaplica by∏a gotowa.
Kiedy przyprowadzili tu starusz-
k´ od razu poczu∏a si´ lepiej. Kie-
dy ludzie z pobliskich ziemi do-
wiedzieli si´ o tutejszej kaplicy,
˝yznej glebie, iloÊci zwierzyny za-
cz´li si´ tu sprowadzaç. Pierwszà
tutejszà mieszkankà by∏a starusz-
ka. Wszyscy zacz´li nazywaç tu-
tejszy obszar Wieliszewo. Zyg-

munt pozna∏ tu pi´knà panienk´,
o ∏adnych oczach i mi∏ym uÊmie-
chu po jakimÊ czasie postanowi-
li si´ pobraç. Nie d∏ugo potem
staruszka znowu zachorowa∏a.
Tym razem nie uda∏o si´ jej wy-
leczyç. Wszyscy którzy poznali
Wieliszew´ byli zrozpaczeni. Zyg-
munt, który zosta∏ przed ludêmi
okrzykni´ty ich przywódcà, na-
zwa∏ to miejsce „Wieliszew”.
Osada ros∏a i ros∏a. Coraz wi´cej
rodzin przenosi∏o swe gospodar-
stwa na ziemie Wieliszewa. Po-
dobno, w którymÊ lesie nadal stoi
ma∏a chatka, a dobroduszna Wie-
liszewa, która zaopiekowa∏a si´
goÊçmi, teraz opiekuje si´ Wieli-
szewem.

nn  

Weronika Trzaskoma

„Wieliszewa i Flisacy”
– legenda o powstaniu pierwszego 
koÊcio∏a w Wieliszewie

* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym.
Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´
regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms 
z informacjami 
O IMPREZACH 
KULTURALNYCH I SPORTOWYCH? 

WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05wk na numer 661 000 112

DziÊ prezentujemy kolejnà laureatk´ konkursu „Legenda o Gminie Wieliszew”. I miejsce
w kategorii klas IV- VI zaj´∏a uczennica Szko∏y Podstawowej im. Kornela Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie za prac´ pod tytu∏em: 

Pocztówka
z Kanady
Pierwsza myÊl – chyba nie.A potem…
ludzie kombinujà czasem ca∏e ̋ ycie by
sie tam dostaç, znaleêç prac´, prze˝yç
przygod´. A ja mam to na wyciàgni´-
cie r´ki, choç wcale si´ o to nie stara-
∏am. Decyzja zapad∏a – jad´. I wtedy
szybko za∏atwianie niezb´dnych doku-
mentów. Nowy paszport, który zast´-
puje wiz´ oraz pozwolenie na prac´,
znalezienie lokum...Walizki spakowa-
ne, kie∏basa krakowska te˝. Po˝egna-
nia zawsze sà trudne, ale nap´dza-
na goràcym dopingiem moich bliskich
nie mog∏am si´ doczekaç, by ju˝ byç
na miejscu.A podró˝ koszmarna.War-
szawa – Londyn – Calgary i w koƒcu
Lethbridge. Wjazd do samej Kanady
niby bez problemów. No gdyby nie t∏u-
maczenie sie z owej „krakowskiej”, bo
nie mo˝na wwoziç produktów pocho-
dzenia zwierz´cego. Ale wyrozumia∏a
celniczka pozwoli∏a mi jà zatrzymaç.
Na szcz´Êcie.

Pierwsze dni. Zm´czenie. Cz∏owiek
nie myÊli o niczym innym jak tylko
o ogromnym wyczerpaniu podró˝à
(12 godzin sp´dzonych w samolotach
plus 6 godzin oczekiwania na lotni-
skach) i walkà, by przestawiç si´
na czas kanadyjski (minus 8 godzin
w stosunku do polskiego), a przesta-
wiç si´ trzeba w miar´ szybko, bo nie-
d∏ugo do pracy i niema∏o formalnoÊci
do za∏atwienia. Na poczàtku zamiesz-
ka∏am u znajomej mojego pracodaw-
cy, Polaka, profesora pracujàcego
na Uniwersytecie w Lethbridge, któ-
ry przyjecha∏ do Kanady prawie trzy-
dzieÊci lat temu z ˝onà i dzieçmi.
W Polsce nie widzieli dla siebie przy-
sz∏oÊci. Zaczynali tutaj od zera, a no-
stryfikacja dyplomów w niektórych
dziedzinach jest d∏uga i kosztowna.
Ale nowe ˝ycie u∏o˝yli sobie bardzo
dobrze, jak sami przyznajà, w Kana-
dzie jak si´ chce, to mo˝na bardzo wie-
le osiàgnàç. Oni osiàgn´li.

Pierwsze wra˝enie po przyjeêdzie.
Kanada jest ogromna, ludzi prawie nie
mo˝na dostrzec w tym ogromie, oczy-
wiÊcie du˝e miasta jak np.Toronto sà
zat∏oczone, ale nie tutaj, nie na prerii.
Trudno si´ dziwiç, du˝e miasto z w∏a-
snym lotniskiem, Uniwersytetem, ko-
led˝em, a tylko 80 000 mieszkaƒców.
Ludzie bardzo serdeczni, ale doÊç po-
wÊciàgliwi w bli˝szych relacjach.
Na pewno nie jest to miejsce dla lu-
dzi towarzyskich. Przyk∏ad: sobota póê-
ny wieczór, Êcis∏e centrum – kilka osób
na przystanku, par´ na chodniku, po-
bliskie puby i jad∏odajnie puste. Tu-
taj chyba po prostu ci´˝ko „wbiç” si´
w jakieÊ towarzystwo.Ale plusem jest
przyroda. W ka˝dym miejscu Kanady
mo˝na znaleêç jakieÊ pi´kne, dzikie
miejsca. Mam nadziej´, ˝e najbli˝sze
miesiàce pozwolà mi poznaç ró˝ne ob-
licza kanadyjskiej przyrody.

nn Ewa Sosiƒska
ukoƒczy∏a studia doktoranckie na SGGW

w Warszawie na kierunku Technologia ˚ywnoÊci.
Obecnie przebywa na sta˝u naukowym na Uni-

wersytecie w Lethbridge, na Wydziale Sztuki
i Nauki, w Katedrze Chemii i Biochemii. Rdzen-
na mieszkanka Wieliszewa. Od poczàtku istnie-

nia stowarzyszenia eMka jego aktywny cz∏onek.

Sukces naszych gimnazjalistów

Reprezentacja Gminy Wieliszew 
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Podsumowanie kadencji

W ciàgu ostatnich czterech lat Gmina
Wieliszew rozwijała si´ oddajàc
mieszkaƒcom nowe inwestycje, które
b´dà słu˝yły współczeÊnie ˝yjàcym
i przyszłym pokoleniom.
Przedstawiamy najwa˝niejsze z nich.
O podsumowanie tego okresu
poprosiliÊmy wszystkich, którzy
w kadencji 2006 – 2010 pełnili funkcj´
Radnego Gminy Wieliszew.

GMINNE GIMNAZJUM
W WIELISZEWIE – Budowa trwa∏a

365 dni. Przeznaczony dla 300 uczniów

(12 oddzia∏ów) budynek jest obiektem

dwukondygnacyjnym z poddaszem

u˝ytkowym i z cz´Êciowym

podpiwniczeniem. Uroczystego otwarcia

nowego Gimnazjum dokonano 1 wrzeÊnia 2010 r. Szczegó∏owy opis budowy

opublikowaliÊmy w 35. numerze Gazety Wieliszewskiej. 

Koszt: 11 533 365,19 z∏

PAN GÓRA, UL. RZECZNA – budowa drogi ∏àczàcej miejscowoÊç Góra z drogà

wojewódzkà nr 631. Inwestycja sk∏ada∏a si´ z uzgodnienia projektu drogowego,

wykonania projektu, budowy drogi o szerokoÊci 5,5 m z nawierzchnià asfaltowa,

kraw´˝nikami obustronnymi i podbudowà z kruszywa ∏amanego.

Koszt: 827 900,31 z∏

SKRZESZEW, UL. SZKOLNA – przebudowa drogi i nawierzchni jezdni i miejsc

postojowych. Inwestycja dotyczy∏a oznakowania poziomego jezdni, miejsc

postojowych i przejÊç dla pieszych farbà chlorokauczukowà.

Koszt: 228 833,45 z∏

JACEK BANASZEK

1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Jako cz∏owiek zwiàzany zawodowo
z oÊwiatà nie móg∏bym jako sukcesu
wskazaç nic innego jak nowo wybudowa-
nego Gminnego Gimnazjum w Wielisze-
wie. Ta inwestycja wreszcie pozwala
na normalnà prac´ zarówno z m∏odzie-
˝à w gimnazjum, jak i podstawówkach
w Wieliszewie i Skrzeszewie.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Wierz´, ˝e Gmina Wieliszew b´dzie jed-
nà z najpr´˝niej rozwijajàcych si´ gmin
zarówno na Mazowszu, jak i w kraju. Sta-
wiam tu tylko jeden warunek – musi na-
stàpiç jakaÊ zmiana pokoleniowa, tzn.
w ˝ycie naszej spo∏ecznoÊci lokalnej mu-
szà w∏àczyç si´ ludzie m∏odzi, pe∏ni no-
wych pomys∏ów, niebojàcy si´ nawet naj-
Êmielszych marzeƒ i wyzwaƒ. Sporo ju˝
zosta∏o zrobione dla rozwoju Gminy
– infrastruktura, komunikacja – ale
jeszcze wiele do zrobienia (chocia˝by
w dziedzinie oÊwiaty i zaspokajania po-
trzeb mieszkaniowych).
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?...

Przede wszystkim odpoczynek od polity-
ki:-). A poza tym rzucenie si´ w wir te-
go, co kocham najbardziej i oddanie si´
temu na 200%. MyÊl´ tu oczywiÊcie
o pracy w szkole. I póki co chyba mog´
podzi´kowaç niektórym osobom, ˝e swe
pasje b´d´ realizowa∏ na terenie gminy
Legionowo.To by∏a dobra zmiana i obym
myÊla∏ tak jak najd∏u˝ej.
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
Marz´ o podró˝ach w dalekie i ciep∏e kra-
je... Marz´ o spokoju, najlepiej Êwi´tym.
Marz´ o tym, by czas choç na chwil´ si´
zatrzyma∏ i bym nie musia∏ goniç, goniç,
goniç...

Podsumowanie kadencji 
2006 – 2010

JÓZEF BEK

1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Najwi´kszym sukcesem Gminy jest prze-
pracowanie w spokoju ca∏ej kadencji
pracy Rady Gminy oraz realizowanie naj-
wi´kszych inwestycji jak wodociàgowanie,
kanalizacja oraz budowa Gimnazjum.
Moim sukcesem jest realizowanie budowy
zaplecza sportowego wraz z remizà stra-
˝ackà i salà zaplecza oÊwiatowego w Kru-
binie.

2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Dalszy rozwój infrastruktury przyj´ty
w tej kadencji.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?
Robi´ sobie przerw´ w nadchodzàcej ka-
dencji.
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
Moim marzeniem jest dokoƒczenie budo-
wy obiektów sportowych w Krubinie.

GRZEGORZ   
BIE¡KOWSKI

1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Gminy – wybudowanie gimnazjum, któ-
re zapewni m∏odzie˝y edukacj´ na pozio-
mie europejskim. Moim – wszystkie zre-
alizowane i nowopowsta∏e, czekajàce
na realizacj´ projekty.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
W naszej Gminie, co pokaza∏y ostat-
nie lata, drzemie ogromny potencja∏.

Przysz∏oÊç rysuje si´ wi´c w jak naj-
bardziej ró˝owych barwach. Pami´taj-
my jednak, ˝e stanowimy jednoÊç, nie-
zale˝nie, w której cz´Êci Gminy miesz-
kamy.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?...
B´d´ kandydowa∏ na radnego Gminy Wie-
liszew, a ponadto czeka mnie obrona pra-
cy in˝ynierskiej.
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
Trwa∏y rozwój Gminy i uczynienie jej
jeszcze bardziej atrakcyjnym miejscem,
a prywatnie – pielgrzymka do Ziemi
Âwi´tej.
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ZOFIA BLANDO
1. Co jest najwi´kszym Pani i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kadencjà?
Trudno mówiç o sukcesach. W zachodniej
cz´Êci Gminy wiele zadaƒ jest rozpocz´tych,
ale niestety niewiele ukoƒczono, w szczegól-
noÊci mam na myÊli: sygnalizacj´ Êwietlnà
z oÊwietleniem skrzy˝owania ulic Nowo-
dworskiej i Dworcowej, rozmowy z PAN Gó-
ra (rozpocz´te i zawieszone), brak planów za-
gospodarowania przestrzennego dla zachod-
niej cz´Êci Gminy.

2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wie-
liszew?
Szansà dla Gminy jest wybór ludzi uczci-
wych w najbli˝szych wyborach samorzàdo-
wych.
3. Pani osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?
Chc´ walczyç o dobro mieszkaƒców Gminy,
a marzenia si´ spe∏nià.
4. Co jest Pani najwi´kszym marzeniem?
Skuteczna walka o dobro mieszkaƒców
Gminy.

BUDOWA WODOCIÑGU W ¸AJSKACH – wykonanie projektu od-

wodnienia wykopów, budowa wodociàgu PCV o Êrednicy 100 mm i d∏u-

goÊci 238 m na ul. Sikorskiego, budowa wodociàgu PCV o Êredni-

cy 110 mm i d∏ugoÊci 500 m na ul. D´bowej, budowa wodociàgu o Êred-

nicy 110 mm i d∏ugoÊci 218 m na ul. Moniuszki. Inwestycja obejmowa∏a

równie˝ przebudow´ wodociàgu o Êrednicy 225 mm i d∏ugoÊci 178 m

na ul. KoÊcielnej, budow´ wodociàgu o Êrednicy 110 mm i d∏ugoÊci 164 m

na ul. Topolowej oraz zainstalowanie 2 hydrantów ˝eliwnych. 

Koszt: 303 063,80 z∏

WIELISZEW, UL. ÂWIERKOWA I UL. JARZ¢BINOWA
– budowa odcinków dróg gminnych polega∏a na wykonaniu nawierzch-

ni asfaltowej o szerokoÊci 5,5 m. Nawierzchnia zosta∏a zamkni´ta kra-

w´˝nikiem betonowym. Ponadto inwestycja obejmowa∏a wykonanie

w ciàgu ulic chodników o szerokoÊci 2,0 m. Dodatkowo wykonano w pa-

sie drogowym zjazdy z dróg gminnych. Odwodnienie ulic odbywa si´

poprzez spadki poprzeczne i pod∏u˝ne na powierzchni´ ch∏onno-odpa-

rowujàcà znajdujàcà si´ po jednej stronie ulic. Wykonano równie˝ wjaz-

dy na posesje.

Koszt: 642 412,76 z∏

ORLIK 2012 – Boisko w Skrzeszewie powsta∏o w ra-

mach programu Orlik 2012. Prace rozpocz´∏y si´ we

wrzeÊniu 2009, obiekt zosta∏ oddany do u˝ytku

w styczniu 2010. Projekt sfinansowali: Gmina Wie-

liszew (670 tys. z∏), Ministerstwo Sportu i Turysty-

ki (333 tys. z∏) i Urzàd Marsza∏kowski Wojewódz-

twa Mazowieckiego (333 tys. z∏). Oficjalne otwar-

cie odby∏o si´ 28 maja 2010 r.

¸AJSKI CENTRUM KULTURY – zakoƒczenie

budowy Gminnego Centrum Kultury w ¸ajskach. Bu-

dynek ma powierzchni´ u˝ytkowà 674,14 m2. Funk-

cjonalny budynek wyposa˝ony jest w multimedia. Bu-

dynek jest w pe∏ni przygotowany do spotkaƒ i imprez

kulturalnych. Inwestycja uwzgl´dni∏a roboty towarzy-

szàce: przy∏àcza kanalizacyjne, wodociàgowe, gazo-

we, oÊwietlenie terenu. 

Koszt: 4 283 618,93 z∏

WIELISZEW, UL. SOLIDARNOÂCI - nowa nawierzchnia asfaltowa, chodnik, Êcie˝ka

rowerowa, zjazdy na posesje, dwie zatoki autobusowe, oÊwietlenie uliczne oraz

oznakowanie pionowe i poziome zmieni∏o oblicze Al. SolidarnoÊci, jednej z g∏ównych

ulic Wieliszewa. 

Koszt: 1 791 324,22 z∏

JÓZEF BORZEWSKI
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kadencjà?
Wybudowanie i oddanie do u˝ytku Gmin-
nego Gimnazjum w Wieliszewie i tym sa-
mym polepszenie warunków nauczania
w szko∏ach podstawowych to sukces tej ad-
ministracji. Idàc tym torem wymieni´
równie˝ boisko Orlik. Uda∏o si´ równie˝ wy-
budowaç kilka u∏atwiajàcych ˝ycie miesz-
kaƒców inwestycji jak np. Êcie˝k´ rowero-
wà z oÊwietleniem w Alei SolidarnoÊci
w Wieliszewie oraz polepszyç stan dróg
i chodników w Janówku, Olszewnicy i Skrzeszewie. Uda∏o si´ rów-
nie˝ wybudowaç kanalizacj´ sanitarnà w ¸ajskach i Micha∏o-

wie-Reginowie i chyba, co najwa˝niejsze,
uruchomiç komunikacj´ lokalnà w ca∏ej
Gminie.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Wybory samorzàdowe zawsze sà szansà. Li-
cz´ równie˝ na wi´ksze dotacje z Unii Eu-
ropejskiej i wi´ksze zainteresowanie inwe-
storów naszà Gminà.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?
Start w wyborach samorzàdowych na Rad-
nego Gminy Wieliszew z okr´gu Wieliszew.
3. Co jest Pana najwi´kszym marzeniem?

Rekultywacja Jeziora Wieliszewskiego z budowà deptaka oÊwie-
tlonego wzd∏u˝ ulicy Âwi´tojaƒskiej.

JANUSZ CIEÂLI¡SKI
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kadencjà?
Najwi´kszym moim sukcesem up∏ywajàcej
kadencji jest realizacja inwestycji w mojej
miejscowoÊci. Nale˝à do nich: dokoƒczenie
asfaltowania i monta˝ oÊwietlenia na uli-
cy Wiejskiej, asfaltowanie ulicy Prostej, bu-
dowa chodnika i monta˝ oÊwietlenia na uli-
cy Warszawskiej (po∏àczenie z trasà 631),
budowa chodnika wraz z monta˝em oÊwie-
tlenia przy Szkole Podstawowej w Olszew-
nicy Starej, uchwalenie planu zagospoda-
rowania przestrzennego dla terenu przy uli-
cy Wiejskiej, budowa wodociàgu. JeÊli
chodzi o gmin´ mo˝na wymieniç wiele in-
westycji, ale najbardziej priorytetowà by-
∏a budowa Gimnazjum w Wieliszewie.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wieliszew?

Gmina Wieliszew mocno si´ rozwija, dla-
tego ma mnóstwo mo˝liwoÊci. Jednà z wie-
lu szans jest zmiana przeznaczenia terenów
rolniczych na cele nierolnicze, zaintereso-
wanie inwestorów spoza gminy i dost´p
do funduszy Unii Europejskiej, co zapew-
ni jeszcze wi´kszy rozwój.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç? 
Wygraç wybory i dalej dbaç o rozwój mo-
jej miejscowoÊci. Nadal chcia∏bym, ˝eby
kontynuowane by∏y prace zwiàzane z bu-
dowà wodociàgu, powstawa∏y nowe chod-
niki, Êcie˝ki rowerowe, drogi i oÊwietlenia,
˝eby rozpocz´to prace zwiàzane z budowà
kanalizacji.
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem? 

Moim marzeniem jest, aby nasza gmina nadal rozwija∏a si´
tak pr´˝nie, jak dotàd i aby przybywa∏o mieszkaƒców.

LESZEK KLEIMAN
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Niewàtpliwym sukcesem Gminy jest wy-
budowanie nowego Gimnazjum. To naj-
wi´ksza dotychczasowa inwestycja. Moim
i innych radnych sukcesem sà inwestycje
realizowane w so∏ectwie Ka∏uszyn. Uda-
∏o si´ po∏o˝yç asfalt na ul Norwida, chod-
nik przy ulicy Mickiewicza, wyposa˝yç
plac zabaw oraz cz´Êciowo go ogrodziç.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Nasza Gmina powinna wykorzystaç atu-
ty, jakich inne samorzàdy nie majà. Na
pewno jest to po∏o˝enie nad Zalewem Ze-
grzyƒskim, wi´c warto inwestowaç w roz-
wój turystyki.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?...
Startuj´ w wyborach samorzàdowych i
mam nadziej´, ˝e Gmina skorzysta z mo-
jego doÊwiadczenia.Trzeba dokoƒczyç kil-
ka rozpocz´tych inwestycji, a sà plany na
nowe przedsi´wzi´cia: budynek OSP Ka-

∏uszyn oraz budowa ulicy Wspólnej wraz
z oÊwietleniem.
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
Mam 16-letnie doÊwiadczenie w pracy sa-
morzàdowej. Mam nadziej´, ˝e dokona-
my dobrego wyboru, aby Gmina rozwi-
ja∏a si´ jeszcze szybciej. W marzeniach
widz´ nowy koÊció∏ parafialny w Skrze-
szewie. Prywatnie moim oczkiem w g∏o-
wie sà wnuki. Jak ka˝dy dziadek ̋ ycz´ im
jak najlepiej.

BOGDAN MA¸ECKI
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Sukcesy: wybudowanie Domu Kultury
i kanalizacji w ¸ajskach, komunikacja lo-
kalna, dzia∏alnoÊç Stowarzyszenia „Ak-
tywni na rzecz ¸ajsk” i Klubu Seniora.
Pora˝ka: przekazanie kwoty 70 tys. z∏
na rzecz KS IMPET. Z∏e wyniki i brak
w jego szeregach m∏odzie˝y z ¸ajsk wska-
zujà na brak profesjonalizmu w zarzàdza-
niu klubem.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Gmina ma du˝e mo˝liwoÊci rozwojowe
z uwagi na posiadany potencja∏ finanso-
wy i ludzki. Jego wykorzystanie przez
przedsi´biorczego managera mo˝e przy-
czyniç si´ do realizacji nowych inwesty-
cji i poprawienia wizerunku Gminy.

3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?
Zamierzam poÊwi´ciç si´ pracy zawodowej
i uczestniczyç w dalszym rozwoju ¸ajsk.
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
Zdrowie i szcz´Êcie mojej rodziny.

GRA˚YNA 
KWIATKOWSKA

1. Co jest najwi´kszym Pani i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Trudno mówiç, ˝e osiàgni´cia sà tylko mo-
je. Sukces Gminy jest zas∏ugà wielu osób.
WybudowaliÊmy wspania∏e Gminne Gim-
nazjum w Wieliszewie. Wa˝nym przedsi´-
wzi´ciem by∏o wodociàgowanie Êrodkowo-
-zachodniej cz´Êci Gminy. Potrzeb jest du-
˝o i nie zawsze ∏atwo zadoÊç uczyniç
wszystkim wnioskom mieszkaƒców i rad-
nych. Oprócz zadaƒ w∏asnych w Gminie
buduje si´ wiele nowych oÊwietlonych
ulic, chodników, przybywa placów zabaw.
Trudno nie wspomnieç o dofinansowa-
niach na rzecz OSP, Policji i Szpitala
w Nowym Dworze Maz. oraz zakupie
sprz´tu specjalistycznego dla ZOZ Wieli-
szew. Patrzàc na Gmin´ Wieliszew trzeba
przyznaç, ˝e to miejsce atrakcyjne, przy-
ciàgajàce wielu nowych mieszkaƒców.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Szanse sà wielkie. Pi´kne po∏o˝enie Gmi-
ny wzd∏u˝ Narwi mo˝e byç wykorzysta-
ne w przysz∏oÊci jako teren rekreacyjny,

oczywiÊcie si´gajàc po Êrodki unijne. Bu-
d˝et Gminy pozwala na realizowanie no-
wych inwestycji w miar´ potrzeb miesz-
kaƒców.
3. Pani osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?...
Nadal chc´ realizowaç si´ w ˝yciu pu-
blicznym Gminy Wieliszew. Bardziej
osobistym planem jest dokszta∏canie si´
na polu zawodowym.
4. Co jest Pani najwi´kszym marze-
niem?
W Polsce jest mnóstwo pi´knych miejsc,
które chcia∏abym zobaczyç.

DROGA GMINNA SKRZESZEW-CHOTOMÓW
(ZWANA POPULARNIE „SCHETYNÓWKÑ”) – zosta∏a od-

dana do u˝ytku 30 wrzeÊnia 2009 r. Droga o d∏ugoÊci 2,485 km

jest znacznym u∏atwieniem komunikacyjnym, w szczególnoÊci dla mieszkaƒców Êrod-

kowej cz´Êci naszej Gminy. Inwestycja wspó∏finansowana z bud˝etu paƒstwa w ramach

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg lokalnych 2008-2011”. Inwestycja finanso-

wana w 50% z bud˝etu Gminy Wieliszew.
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SYLWESTER PRZYBYSZ
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kaden-
cjà?
Uwa˝am, ˝e w mijajàcej kadencji najwi´k-
szym naszym sukcesem jest ukoƒczenie bu-
dowy Gminnego Gimnazjum w Wieliszewie
oraz uruchomienie po∏àczeƒ komunikacyj-
nych Szybkiej Kolei Miejskiej z Warszawà
oraz linii autobusowych L9 i L10.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wie-
liszew?
Jak widaç Gmina Wieliszew rozwija si´
wspaniale i zmierza w dobrym kierunku starajàc si´ miedzy in-
nymi o unijne pieniàdze na popraw´ bezpieczeƒstwa energetycz-
nego poprzez wykorzystanie êróde∏ energii odnawialnej. Moim zda-
niem nadal g∏ówny nacisk powinien byç skierowany na popra-

w´ stanu dróg, oÊwietlenia, dalszà rozbudo-
w´ kanalizacji i wodociàgów we wszystkich
miejscowoÊciach Gminy.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?...
Moje osobiste plany zwiàzane sà z przygo-
towaniem si´ do listopadowych wyborów sa-
morzàdowych, w których zamierzam kandy-
dowaç. Je˝eli wyborcy postawià na mojà
kandydatur´, b´d´ nadal dà˝y∏ do kontynu-
owania w Micha∏owie-Reginowie budowy
kanalizacji i nowych dróg. B´d´ stara∏ si´
o zwrot dzia∏ek i nieruchomoÊci nale˝àcych
do Micha∏owa-Reginowa, które Gmina Nie-

por´t nies∏usznie chce sobie przyw∏aszczyç.
4. Co jest Pana najwi´kszym marzeniem?
Moim najwi´kszym marzeniem jest zgoda w spo∏eczeƒstwie, bo
jak przys∏owie mówi: „zgoda buduje, niezgoda rujnuje”.

BERNARD ROGALSKI
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kadencjà?
Wed∏ug mnie najwi´kszym sukcesem Gmi-
ny oraz Rady jest zrealizowanie inwestycji
zwiàzanej z budowà Gminnego Gimnazjum.
Mojà osobistà radoÊcià jest osiàgni´cie
w Radzie porozumieƒ, dzi´ki którym uda∏o
si´ na terenie osiedla Wodociàg Pó∏nocny
m.in. wybudowaç dwa place zabaw i cz´Êç
chodników. O te i inne inwestycje by∏y w mo-
im programie wyborczym.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wie-
liszew?

Naszà szansà jest dokonanie odpowiedniego
wyboru reprezentacji, która b´dzie realizo-
wa∏a swój program wyborczy.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?
Startuj´ w wyborach samorzàdowych, ponie-
wa˝ jest jeszcze wiele do zrobienia. Mam na-
dziej´ pracowaç w Radzie Gminy z osobami,
które b´dà popierane przez komitet wybor-
czy, z ramienia którego kandyduj´ w wybo-
rach.
4. Co jest Pana najwi´kszym marzeniem?
Moim marzeniem, oprócz planów zwiàza-
nych z wyborami, jest wzi´cie udzia∏u

w rejsie okr´tu wojennego (oczywiÊcie w misji pokojowej).

ANDRZEJ SNOPEK 
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kaden-
cjà?
Sukcesów jest du˝o. Najwi´ksze to przej´cie
Zespo∏u Szkó∏ w Komornicy (Dawne TGW
D´be) i oddanie do u˝ytku nowego Gimna-
zjum w Wieliszewie, co obieca∏em wyborcom
kandydujàc do Rady Gminy cztery lata te-
mu. Poprawie uleg∏o wiele nawierzchni
dróg i komunikacja (nowe linie ZTM). Sys-
tematycznie rozwija si´ sieç kanalizacyj-
na i wodociàgowa. W opracowaniu sà pla-
ny zagospodarowania przestrzennego.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wieliszew?
W kontekÊcie osiàgni´ç Gmina Wieliszew sta∏a si´ atrakcyjnym

terenem dla mieszkaƒców i inwestorów. Za-
pewni to sta∏y rozwój. ˚eby tego nie zaprze-
paÊciç w zbli˝ajàcych si´ wyborach trzeba
wybraç doÊwiadczonego gospodarza i wspie-
rajàcà Rad´ znajàcà potrzeby mieszkaƒ-
ców.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?...
Zdecydowa∏em si´ ponownie kandydowaç
do Rady Gminy Wieliszew, aby swoim do-
Êwiadczeniem s∏u˝yç mieszkaƒcom w reali-
zacji ich oczekiwaƒ co do kierunku rozwo-
ju Gminy. Znam je dobrze i umieszcz´ je
w moim programie wyborczym.

4. Co jest Pana najwi´kszym marzeniem?
Aby w jak najkrótszym czasie uda∏o si´ zrealizowaç wszystko, co
zamierzamy uczyniç dla dobra wspólnego. Tak b´dzie.

JAN SO¸TYS 
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kaden-
cjà?
Najwi´kszym sukcesem moim i Gminy by-
∏a realizacja za∏o˝onych priorytetów tzn. bu-
dowa Gimnazjum, kanalizacji z wodociàga-
mi, infrastruktury oraz nawiàzanie stosun-
ków mi´dzynarodowych, szczególnie
z W∏ochami. Ciesz´ si´, ˝e jako jeden ze
wspó∏za∏o˝ycieli Stowarzyszenia Aktywni
dla ¸ajsk przyczyni∏em si´ do aktywizacji
mieszkaƒców mojego okr´gu wyborczego.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wieliszew?
Widz´ dynamiczny, zrównowa˝ony rozwój Gminy poprzez po-
zyskiwanie Êrodków unijnych. Jednak ̋ eby realizowaç te zamie-

rzenia, trzeba tworzyç dobrà atmosfer´
wspó∏pracy.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?...
Dzia∏anie na rzecz mojej firmy i, na ile wy-
borcy zdecydujà a zdrowie dopisze, dzia∏aç
na rzecz Gminy, a przede wszystkim mojej
miejscowoÊci.
4. Co jest Pana najwi´kszym marzeniem?
Aby tworzyç organizacje jak np. stowarzy-
szenia i móc realizowaç dzia∏ania na rzecz
ludzi m∏odych i starszych. Naszej Gminie ̋ y-
cz´ pomyÊlnoÊci a moim bliskim du˝o
zdrowia. Chcia∏bym te˝, ˝eby Klasa Orkie-

stry D´tej Szko∏y w ¸ajskach rozwija∏a si´ z takim impetem jak
dotychczas i ˝eby to zaowocowa∏o powstaniem sekcji dla doro-
s∏ych.

JADWIGA SZAFRA¡SKA
1. Co jest najwi´kszym Pani i Gminy suk-
cesem zwiàzanym z up∏ywajàcà kaden-
cjà?
Najwi´kszym sukcesem Gminy zwiàzanym
z up∏ywajàcà kadencjà jest wybudowanie
Gminnego Gimnazjum w Wieliszewie. Na-
tomiast lokalnym sukcesem jest: wybudo-
wanie boiska Orlik w Skrzeszewie, drogi
Skrzeszew – Chotomów, dokoƒczenie budo-
wy ul. Polnej, remont wiaduktu, ogrodzenie
terenu Szko∏y w Skrzeszewie, plac zabaw dla
dzieci.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà Wieliszew?
Gmina Wieliszew ma olbrzymie mo˝liwoÊci rozwoju w wielu dzie-

dzinach, poczàwszy od pozyskiwania no-
wych inwestorów zwiàzanych z budowà lot-
niska w Modlinie, po rozwój bazy turystycz-
nej zwiàzanej z bliskoÊcià Zalewu Zegrzyƒ-
skiego.
3. Pani osobiste plany na najbli˝szà przy-
sz∏oÊç?...
Planuj´ ponownie ubiegaç si´ o mandat rad-
nego w najbli˝szych wyborach samorzàdo-
wych.
4. Co jest Pani najwi´kszym marzeniem?
Moim marzeniem jest zrealizowanie budo-
wy kanalizacji i wodociàgu w Êrodkowej cz´-
Êci Gminy oraz powstanie przedszkola samo-

rzàdowego w Skrzeszewie. Moje prywatne marzenia to podró˝e
turystyczne.

EDWIN ZEZO¡
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
Dzi´ki dobrej wspó∏pracy wójta z radà
gminy by∏o ich sporo. Nie mówi´ o tym
dlatego, ˝e tak wypada na koniec kaden-
cji, ale dlatego, ˝e to fakt. Takie sprawy
jak o: Studium Uwarunkowaƒ Rozwoju
Gminy (prace dobiegajà koƒca), nowy
gruntownie zmieniony Statut Gminy
i so∏ectwa M-R, zmiana przebiegu trasy
Olszynki Grochowskiej, komunikacja ko-
lejowa i autobusowa, nowe sieci kanali-
zacyjne i wodociàgowe, budowa gminne-
go gimnazjum, nowe drogi, podj´cie kon-
kretnych dzia∏aƒ w celu budowy
cmentarza w nowej, ale realnej lokaliza-
cji, sà faktem. Bezspornym jest równie˝
fakt, i˝ wiele trudnych spraw zwiàzanych
z M-R, niemo˝liwych do realizacji (przez
dziesiàtki lat) w gminie Niepor´t, sta∏o si´
mo˝liwe w gminie Wieliszew. Swojego
udzia∏u w realizacji tych i innych zadaƒ
nie b´d´ ocenia∏, albowiem zrobià to ju˝
niebawem wyborcy.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Sà one zwiàzane z zapisami w nowym
Studium Rozwoju Gminy – to naprawd´
bardzo wa˝ny dokument. Szansà dla

dalszego rozwoju komunikacji jest linia
kolejowa do Wieliszewa (na Wodociàgi).
Mam nadziej´, ˝e wraz ze znaczàcà popra-
wà warunków nauczania i treningów
w naszej gminie doczekamy si´ te˝ lep-
szych wyników uczniów, które to najsku-
teczniej promujà Gmin´ na zewnàtrz.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?
Prywatne – pojechaç na krótki 3-4 dnio-
wy zaleg∏y urlop. Samorzàdowe – udzia∏
w wyborach.
4. Co jest Pana najwi´kszym marzeniem?
Z tych górnolotnych a niespe∏nionych, to
zawsze marzy∏em, ˝eby wznieÊç si´ w nie-
bo siedzàc za sterami samolotu typu
„Jambo Jet”.

S¸AWOMIR
WOJCIECHOWSKI

1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà ka-
dencjà?
MyÊl´, ˝e budowa Gimnazjum Gminne-
go, na które czekaliÊmy d∏ugo, jest du˝ym
sukcesem, tak samo jak uruchomienie ko-
munikacji lokalnej, która w przysz∏oÊci,
mam nadziej´, zostanie udoskonalona.
Warto te˝ wspomnieç o studium zagospo-
darowania przestrzennego i infrastruktu-
rze wodociàgowo-kanalizacyjnej. Patrzàc
na mój okr´g wyborczy Skrzeszew
– na pewno budowa drogi Skrzeszew
– Chotomów, boisko „Orlik”, remont wia-
duktu z oÊwietleniem i zatwierdzony pro-
jekt Przedszkola.To na pewno rzeczy, któ-
re trzeba zaliczyç do sukcesów.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew
Uwa˝am, ˝e Gmina ma ogromny poten-
cja∏. Przede wszystkim z racji swego po-
∏o˝enia i zaradnoÊci mieszkaƒców, a na-
st´pnie bliskoÊci do nowopowstajàcego lot-
niska w Modlinie, które moim zadaniem
b´dzie wp∏ywaç stymulujàco na nasz roz-
wój.

3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?...
Pracowaç dla dobra naszej lokalnej spo-
∏ecznoÊci, a przede wszystkim zadbaç
o swojà najbli˝szà rodzin´. Zamierzam
po raz czwarty startowaç w wyborach
do naszej Rady Gminy (mam nadziej´, ˝e
z sukcesem).
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
W sferze samorzàdowej – równomierny
rozwój ca∏ej Gminy. Prywatnie – zdrowie
moich najbli˝szych oraz zwiedzanie i po-
znawanie najodleglejszych zakàtków
Êwiata.

ANDRZEJ WAJCHT
1. Co jest najwi´kszym Pana i Gminy
sukcesem zwiàzanym z up∏ywajàcà
kadencjà?
Sztandarowymi inwestycjami w koƒ-
czàcej si´ kadencji by∏o wybudowanie no-
wego gmachu Gimnazjum Gminnego
oraz wodociàgowanie pó∏nocno-zachod-
niej cz´Êci Gminy. Obie inwestycje spowo-
dowa∏y, ˝e doganiamy XXI wiek.
2. Jakie szanse rysujà si´ przed Gminà
Wieliszew?
Po∏o˝enie nad Zalewem Zegrzyƒskim, bli-
skoÊç stolicy zwi´kszajà szanse wszech-
stronnego rozwoju Gminy. Rozbudowa
dróg, chodników wraz z ich oÊwietleniem,
rozbudowa sieci wodociàgowych i kana-
lizacji, rozwijajàca si´ komunikacja ko-
lejowa i autobusowa sprawiajà, ˝e Gmi-
na Wieliszew staje si´ coraz bardziej
atrakcyjnym miejscem do osiedlania si´
nowych mieszkaƒców. Widaç to po licz-
bie powstajàcych nowych osiedli domków
jednorodzinnych.
3. Pana osobiste plany na najbli˝szà
przysz∏oÊç?

Zaczyna si´ kampania przed wyborami
do samorzàdów …
4. Co jest Pana najwi´kszym marze-
niem?
Moim marzeniem jest, aby osiedle, gdzie
mieszkam, doczeka∏o si´ wreszcie mà-
drych decyzji mieszkaƒców; aby zosta∏o
przeprowadzone docieplenie elewacji bu-
dynków, co oprócz obni˝enia kosztów
zwiàzanych z centralnym ogrzewaniem,
poprawi ich estetyk´.
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Wydarzenia

KATEGORIA BIEG RODZINNY
1. ST¢PNIAK Krzysztof 

i ŁUNIEWICZ-ST¢PNIAK Krzysztof
2. KRAM Piotr i MI¢TEK Stanisław
3. JASTRZ¢BOWSKI Michał 

i JASTRZ¢BOWSKI Adam
II. KATEGORIA KLAS I-III SP 

DZIEWCZYNKI
1. CHUDORLI¡SKA Marta
2. BOSACKA Faustyna
3. WIERESZKA Magda
III. KATEGORIA 

KLAS I-III SP 
CHŁOPCY

1. OLSZEWSKI Olek
2. SABADASZ Tymek
3. DÑBSKI Patryk
IV. KATEGORIA KLAS IV-VI SP 

DZIEWCZYNKI
1. BARSZCZEWSKA Martyna
2. STACHNIK Eliza
3. CZY˚EWSKA Kinga
V. KATEGORIA KLAS IV-VI SP CHŁOPCY
1. CHRZANOWSKI Daniel
2. KOZAR Jakub
3. GRZECHNIK Wojciech
BIEG GŁÓWNY – 4 KM
I. KATEGORIA JUNIOR DZIEWCZ¢TA
1. MILLER Paulina
2. BOSACKA Katarzyna
3. REDA Kinga
II. KATEGORIA JUNIOR CHŁOPCY
1. OLSZEWSKI Patryk
2. GRZECHNIK Cezary
3. FERENC Rafał
III. KATEGORIA OPEN KOBIETY
1. FRANKOWSKA Magdalena
2. RENC Beata
3. MAŁKO Magda
IV. KATEGORIA OPEN M¢˚CZYèNI
1. WITKOWSKI Piotr
2. SZYMBORSKI Rafał
3. BIE¡KOWSKI Piotr
V. KATEGORIA SENIOR PANIE
1. SZADURA Małgorzata
2. HULNICKA Irena
3. KOCI¡SKA Barbara
VI. KATEGORIA SENIOR PANOWIE
1. ŁUKASZEWICZ Ryszard
2. KLEPACKI Tomasz
3. MAMLA Zbigniew

Bieg Jesieni 2010
WYNIKI BIEGU

I. ZWYCI¢ZCÑ
V Wieliszewskiego Biegu

Jesieni został: 
WITKOWSKI Piotr
II. NAJMŁODSZYM

Uczestnikiem
V Wieliszewskiego Biegu

Jesieni został:
ŁAWRYNOWICZ Filip (2,5)

III. NAJSTARSZYM
Uczestnikiem

V Wieliszewskiego Biegu
Jesieni została: 

POKORSKA Leokadia (65)
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Ideà Wieliszewskiego Biegu Jesieni jest wspólna zabawa i intergracja

Referat Sportu UG Wieliszew ufundowa∏
100 okolicznoÊciowych koszulek

Jako pierwszy na mecie
zameldowa∏ si´ 
Piotr Witkowski

Start jest równie wa˝ny...

... jak finisz

Dobry humor dopisywa∏ tak˝e na mecie

Przyjacielska pomoc z grochówkà w tle

Prezes eMki Pawe∏ Kownacki ufundowa∏ nagrody
dla najm∏odszego i najstarszego uczestnika biegu
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Gazeta Wieliszewska poleca...

ww Dom z∏y
Re˝yseria i scenariusz: Wojciech Smarzowski
Zdj´cia: Krzysztof Ptak
Muzyka: Miko∏aj Trzaska
Produkcja: Polska, 2009. Czas: 100 min.

Panujàca w latach 80-tych ubie-
g∏ego wieku moda na kicz urato-
wa∏a honor polskiego przemys∏u
tekstylnego. Wszechobejmujàce
ca∏y PRL brzydota i ba∏agan jedy-
nie w kwestii odzienia nie razi∏y
na tle zachodnich trendów.Wpisy-
wa∏y si´ w nie nisko k∏aniajàc za-
sadzie: „Im szpetniej, tym ∏ad-
niej”. Niestety, ca∏a reszta odsta-
wa∏a nie przymierzajàc jak gacie
murzyƒskiego gangsta-rapera.
Dobitnie mo˝emy przekonaç si´
o tym w najnowszym filmie zna-
nego ju˝ polskiemu widzowi ze
Êwietnego „Wesela” Wojciecha
Smarzowskiego. Szcz´Êciem w nie-
szcz´Êciu jest, ˝e dzisiaj mog´
o tym Êwiadczyç. Bo dorasta∏em
w czasie wielkiej polskiej smuty,
która po postsierpniowym oswoje-
niu, zepchni´ta do zapomnienia
tkwi∏a nierozliczona za grubà kre-
skà. Nie wnikam, czy darowanie
win ubecji by∏o s∏usznym kompro-
misem (Êledzàc najnowsze doko-
nania kina czeskiego – wàtpi´),
jednak owa amnezja w imi´ si∏y
spokoju spowodowa∏a, ˝e b∏´dy
przesz∏oÊci wracajà jak uporczy-
wa czkawka-g∏upawka. Smarzow-
ski przywraca pami´ç na szcz´Êcie
unikajàc politycznego zacietrze-
wienia.Wi´cej nawet – pokazuje,
˝e beznadziej´ tworzy∏o równie˝
instrumentalne traktowanie
„Êwi´tego” s∏owa „solidarnoÊç”.
Dlatego jeÊli kto chce tkwiç
w s∏odkiej amnezji, niech omija
„Dom z∏y” szerokim ∏ukiem.Wn´-
trza te sà zarezerwowane dla wi-
dza odwa˝nego, który przekroczy
próg nadziei w intencji odartej
z patosu i patyny pami´ci (wersja
dla trzydziestolatków z ok∏adem)
lub przestrogi (na rzecz pokoleƒ
Czarnobylem nieska˝onych).W je-
siennà, ponurà noc znajdzie
za nim rodzin´ Dziabasów i jej go-
Êcia – przybywajàcego z daleka
Edwarda Ârodonia. Tylko jed-
na osoba prze˝yje to spotkanie.
Co b´dzie przyczynà Êmierci? Jak
zwykle: chciwoÊç, ˝àdza, zazdroÊç,
niepoczytalnoÊç... które w rze-
czywistoÊci Polski lat 80-tych ura-
stajà do przywar wr´cz demonicz-
nych.
Wspó∏czesne trendy panujàce
w modzie, sk∏aniajàce do przy-
wdziewania kiczem podszytego
odzienia, ra˝à mnie dotkliwie.
A przecie˝, jako cz∏owiek do-
Êwiadczony w punkowej rewolcie,
powinienem doskonale radziç so-
bie z ekstrawagancjami. „Dom
z∏y” doskonale wyjaÊnia ów para-
doks.

nn Marian Kraszan Kraszewski

Gmina Wieliszew jest
organem prowadzàcym
dla 4 przedszkoli,
5 szkó∏ podstawowych,
Gminnego Gimnazjum
i Zespo∏u Szkó∏
Ponadgimnazjalnych
w Komornicy.

Tegoroczny 1 wrzeÊnia 2010
r. pozostanie na d∏ugo
w pami´ci przede wszyst-

kim gimnazjalistom, którzy
w tym dniu rozpocz´li nauk´
w nowym budynku przy ul. Ko-
Êcielnej 27 w Wieliszewie. Po 10
latach funkcjonowania dwóch
gimnazjów w wydzielonych cz´-
Êciach budynków szkó∏ podstawo-
wych, w Wieliszewie i w Skrze-
szewie, uczniowie otrzymali prze-
stronny, nowoczesny budynek
zapewniajàcy odpowiednie wa-
runki do nauki.

Nowy rok szkolny
Gminne Gimnazjum przy ul.

KoÊcielnej 27, bo tak brzmi pe∏-
na nazwa nowej szko∏y, zapewnia
kontynuowanie obowiàzku szkol-
nego absolwentom wszystkich
szkó∏ podstawowych z terenu
Gminy. W budynku gimnazjum
mieÊci si´ tak˝e Biblioteka Pu-
bliczna, która rozpocz´∏a ju˝ dzia-
∏alnoÊç i zaprasza czytelników
w takich samych godzinach jak
dotychczas. Uczniowie gimna-
zjum mogà korzystaç z us∏ug
szkolnej sto∏ówki, której urzàdze-
nie i wyposa˝enie zapewnia wy-
soki standard Êwiadczeƒ.

Nauk´ w nowym gimnazjum
rozpocz´∏o bàdê kontynuuje 267
uczniów w 12 oddzia∏ach,
przy czym nale˝y stwierdziç,
˝e 112 uczniów z roczników 1995
– 1997 realizuje obowiàzek szkol-
ny w szko∏ach poza Gminà Wieli-
szew. Dotychczas jako przyczyn´
migracji podawano trudne wa-
runki lokalowe naszych gimna-
zjów, które uleg∏y znacznej popra-
wie i liczymy, ˝e kolejne roczni-

ki absolwentów szkó∏ podstawo-
wych b´dà uczniami naszego
gimnazjum.

Dzi´ki oddaniu do u˝ytku no-
wej siedziby gimnazjum poprawi-
∏y si´ warunki nauki w dwóch
szko∏ach podstawowych, które
majà do dyspozycji wi´cej sal
lekcyjnych i wolnej przestrzeni.

W pi´ciu szko∏ach podstawo-
wych w bie˝àcym roku szkolnym
uczy si´ 675 uczniów w 37 oddzia-
∏ach, przy czym oddzia∏ najlicz-
niejszy liczy 29 uczniów a naj-
mniej liczny tylko 7 uczniów.
Przy 4 szko∏ach podstawowych
dzia∏ajà oddzia∏y przedszkolne 6
i 5 – latków z 83 dzieci.

Do 4 przedszkoli samorzàdo-
wych przyj´tych zosta∏o 232 dzie-
ci, w tym 31 szeÊciolatków. Wi-
docznym objawem zbyt ma∏ej
liczby miejsc w naszych przed-
szkolach jest liczba 60 dzieci ko-
rzystajàcych z us∏ug przedszkoli
w Jab∏onnie, Legionowie,Warsza-
wie, na które Gmina przekazuje
dotacje.

W Zespole Szkó∏ Ponadgimna-
zjalnych w Komornicy d. TGW
D´be uczy si´ 346 uczniów w li-
ceum ogólnokszta∏càcym, gdzie
prowadzone sà innowacje peda-
gogiczne oraz 41uczniów w tech-
nikum budowlanycm.

W przedstawionych powy˝ej
placówkach oÊwiatowych zatrud-
nionych jest 184 nauczycieli,
w tym 123 w pe∏nym wymiarze
czasu pracy i 61 na cz´Êç etatu.
Najliczniejsza grup´ stanowià
nauczyciele mianowani – 65
osób, kontraktowi – 55 osób, dy-
plomowani – 47 osób i 17 sta˝y-
stów. Szko∏y i przedszkola sà
miejscem pracy dla 50 pracow-
ników administracji i obs∏ugi.

Rozpoczynajàc nowy rok
szkolny ˝yczymy Uczniom, Na-
uczycielom i Rodzicom, aby
przebiega∏ on w atmosferze spo-
koju spo∏ecznego, màdrych i wy-
wa˝onych decyzji administra-
cyjnych i dawa∏ nadziej´ na dal-
sze inwestycje oÊwiatowe.

nn edu

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Sherlock Holmes – najs∏ynniejszy detektyw 
Nad Londynem zapada∏ zmrok. Nad miasto zacz´∏y nad-
ciàgaç opary mg∏y. Po niebie wolno przesuwa∏y si´ po-
strz´pione chmury, a spomi´dzy nich rzucajàc widmo-
we Êwiat∏o wyglàda∏a blada twarz ksi´˝yca. Nieliczni
przechodnie przemykali spiesznie ulicami rozglàdajàc
si´ trwo˝liwie. Mglista noc budzi∏a niepokój nawet
w najodwa˝niejszych sercach.W takiej atmosferze na-
wet najmàdrzejsi ludzie zaczynali wàtpiç w swojà wie-
dz´ wobec pierwotnego l´ku przed ciemnoÊcià i tym,
co niewidoczne i nieznane. Mieszkaƒcy ryglowali drzwi
i okna, sprawdzali kilkakrotnie zamki.
W starym, zrujnowanym domku na przedmieÊciach
dzia∏y si´ niezwyk∏e rzeczy. Miejsce zamieszkiwane
na co dzieƒ przez sowy, nietoperze i szczury, czasami
odwiedzane jedynie przez mi∏oÊników alkoholu, pe∏-
ne by∏o ludzi. Dom rozÊwietla∏y liczne lampy trzyma-
ne przez policjantów. Na twarzach stró˝ów prawa ma-
lowa∏ si´ strach. Tylko jeden z pracujàcych tutaj lu-
dzi nie nosi∏ policyjnego munduru, ale widaç by∏o, ˝e
pozostali odnoszà si´ do niego z du˝ym szacunkiem.
Mia∏ szczup∏à sylwetk´ i pociàg∏à twarz o orlim no-
sie, ubrany by∏ w kraciasty p∏aszcz, a w ustach trzy-
ma∏ fajk´. Z lupà w r´ku skrupulatnie bada∏ pomiesz-
czenie i z wielkà starannoÊcià oglàda∏ ka˝dy Êlad.Tym
cz∏owiekiem by∏ Sherlock Holmes.
Nie trzeba chyba nikomu przedstawiaç tego s∏awne-
go detektywa, który rozwiàzywanie kryminalnych za-
gadek doprowadzi∏ do perfekcji dzi´ki mistrzowskim
umiej´tnoÊciom dedukcji i znakomitemu znawstwu
wielu dziedzin nauki. Postaç ta po raz pierwszy poja-
wi∏a si´ w powieÊci „Studium w szkar∏acie”, napisa-
nej przez sir Arthur Conan Doyla, wydanej w 1887
roku. ¸àcznie pisarz stworzy∏ cztery powieÊci („Stu-

dium w szkar∏acie”, „Pies Baskerville'ów”, „Znak czte-
rech”, „Dolina trwogi”) i 56 opowiadaƒ z udzia∏em nie-
zwyk∏ego detektywa. Od tamtej pory jego popularnoÊç
wcià˝ roÊnie. Detektyw sta∏ si´ bohaterem nie tylko
ksià˝ek, ale te˝ filmów, spektakli teatralnych, komik-
sów, gier komputerowych. O niezwyk∏oÊci tej posta-
ci Êwiadczy fakt, ˝e uhonorowano jà a˝ dwoma muze-
ami: na Baker Street w Londynie i w miejscowoÊci Lu-
cens w Szwajcarii. Gdzie tkwi sekret popularnoÊci
flegmatycznego detektywa?
Sir Arthur Conan Doyle stworzy∏ charyzmatycznà po-
staç o wyrazistej osobowoÊci, nietypowym charakte-
rze i zdolnoÊciach, które nie sà ponadnaturalne, ale
wynikajà z ci´˝kiej pracy nad sobà. Sherlock Holmes
wszed∏ dzi´ki temu do codziennego j´zyka jako sy-
nonim osoby niezwykle inteligentnej, bystrej i potra-
fiàcej wyciàgaç w∏aÊciwe wnioski. Podniós∏ swój za-
wód do rangi sztuki, a z detektywa uczyni∏ artyst´, któ-
ry z ró˝nych Êladów, tropów i wskazówek, dzi´ki sile
umys∏u, potrafi stworzyç misternà uk∏adank´ logicz-
nà prowadzàcà do odkrycia prawdy.

Niedawno ukaza∏a si´ ksià˝ka b´dàca gratkà dla
wielbicieli zagadek i tajemnic – „Sherlock Holmes.
Dzienniki i przygody.” zebrano tu wszystkie opowie-
Êci z udzia∏em s∏awnego detektywa. Powsta∏ z tego gru-
by, smakowity literacki kàsek gwarantujàcy d∏ugie go-
dziny wspania∏ych przygód. Odwiedzimy zakamarki
Londynu i niezwyk∏e miejsca w Anglii, poznamy
mroczne tajemnice, pos´pne sekrety i ciemne strony
ludzkiej osobowoÊci. Emocje gwarantowane! 

nn Piotr K
Sir Arthur Conan Doyle, „Sherlock Holmes. Dzienniki
i przygody”, Wydawnictwo REA, Warszawa 2010

Przychodnia dla Zwierzàt • ¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii 
specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20, soboty 8–14

niedziele i Êwi´ta – wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

• Rentgen 
• Laseroterapia 
• Krioterapia 
• Chirurgia
• Ultradêwi´kowe usuwanie 

kamienia naz´bnego
• Leczenie i profilaktyka 
• Wizyty domowe

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze weterynarii

Beata Zgutka-Koremba 

i Rafa∏ Koremba Przyjmujà codziennie w godzinach:
pon – pt: 9–20 • sobota: 10–15 

• niedziela:  10–12

reklama

W co tu zagraç, prosz´ pana...?

Worms World Party

Po ponurych klimatach „Disciples” przysz∏a po-
ra na zaserwowanie Wam czegoÊ l˝ejszego, pe∏-
nego humoru i absurdu, jednoczeÊnie dajàc wy-
zwanie. Prosz´ paƒstwa, oto „Worms World Par-
ty”.
O co chodzi? O nieskr´powanà zabaw´! A wi´c,
gracz dostaje pod swojà komend´ oddzia∏… Ro-
baków. Dziwacznych, pe∏zajàcych stworzonek
przypominajàcych d˝d˝ownice. Robaczki te
ewidentnie ˝yjà adrenalinà, gdy˝ ich jedynym
celem zdaje si´ byç walka, walka brudna i wy-
buchowa.

Generalnie, jest to gra zr´cznoÊciowo – stra-
tegiczna. Otrzymujemy oddzia∏y, które doposa-
˝one sà w ró˝norakà broƒ wg ustalonych stan-
dardów i u˝ywajàc jej majà za zadanie pokonaç
wra˝à dru˝yn´. Mogà robiç to na dwa sposoby:
Redukujàc punkty ̋ ycia robaków do zera bàdê
wrzucajàc je do wody, co koƒczy si´ dla nich na-
g∏à Êmiercià. Podczas rzucania czy strzelania
trzeba braç pod uwag´ ukszta∏towanie terenu
oraz pr´dkoÊç wiatru, trzeba te˝ uwa˝aç, by nie
postrzeliç sojuszników.

WWP jest ostatnià cz´Êcià serii w 2D, i mi-
mo ju˝ doÊç du˝ego wieku prezentuje si´ Êwiet-
nie nawet na najnowszych monitorach. Muzy-
ka z kolei nie odrzuca, ale te˝ nie przyciàga.

W tej cz´Êci graczowi zosta∏o oddane par´
nowych innowacji, których wczeÊniej w serii nie
by∏o. Pierwszà z nich jest Robaczy Tygiel, zestaw
ustawieƒ, które mogà odmieniç standardowà
gr´, u∏atwiajàc, utrudniajàc bàdê udziwniajàc
jà (Np. Zwi´kszenie mocy broni palnej). Dru-
gà jest tryb „broni za punkty” – Jedno z okie-
nek RT pozwala na granie za pomocà broni, któ-
ra zosta∏a zakupiona dla dru˝yny za limitowa-
ne punkty. W koƒcu trzecia innowacja to
Forty, czyli dwie wielkie konstrukcje, z których
ostrzeliwujà si´ wrogowie. Dost´pna jest te˝ en-
cyklopedia, objaÊniajàca zasady dzia∏ania
wszystkich tych narz´dzi zag∏ady.

Wreszcie, dobór broni, czyli jedna z najbar-
dziej charakterystycznych cech serii. Oprócz kla-
sycznych form or´˝a (Dynamit, granaty, pisto-
let) mamy do dyspozycji tak˝e ca∏kowicie abs-
trakcyjne wyposa˝enie (Wybuchowa owca jest
tego najlepszym przyk∏adem) oraz szereg
usprawnieƒ (Lina czy zestaw belek). Szcz´Êliw-
cy mogà nawet zdobyç Armageddon, Gniew Bo-
˝y w najczystszej postaci zsy∏ajàcy na plansz´
kilkanaÊcie zabójczych meteorytów, obracajàc
tereny w pustkowie.

AI gra bardzo dobrze, co dla niektórych szu-
kajàcych lekkiej zabawy mo˝e byç wadà. Ja jed-
nak dam tej grze wysokà ocen´, 9+/10.

nn Fergard
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Porozmawiajmy
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GAZETA WIELISZEWSKA: W OÊrodku Kultu-
ry w ¸ajskach oraz na Hali Sportowej
w Wieliszewie udziela Pani lekcji gry
na instrumentach klawiszowych.
KATARZYNA IGNACZUK: Tak. Ucz´ gry na pia-
ninie i na fortepianie. Zaj´cia dla dzieci od-
bywajà si´ 2 razy w tygodniu i trwajà z re-
gu∏y 30 min. Aktualnie mam 22 uczniów
w wieku od 5 – 17 lat. Teraz do∏àczy∏a naj-
wi´ksza grupa siedmiolatków. Jestem zado-
wolona z pracy, dzieci dobrze sobie radzà,
sà uzdolnione. OczywiÊcie nie wszystkie po-
trafià od razu graç, ale poprzez po∏àczenie
czynników – czas i prac´, ka˝de dziecko jest
w stanie opanowaç te instrumenty.
GW: Jak motywuje Pani dzieci do pracy?
KI: Po pierwszych dwóch lekcjach widaç, czy
dziecko b´dzie graç, czy nie. Zdarzajà si´
uczniowie, którzy posiadajà wiedz´ i umie-
j´tnoÊci, trzeba to tylko odpowiednio upo-
rzàdkaç.Trafiajà si´ te˝ takie dzieci, co my-
Êlà, ˝e sama obecnoÊç na zaj´ciach wystar-
czy, ˝eby graç – im t∏umacz´, ˝e ka˝dy
instrument wymaga du˝o pracy i wysi∏ku.
Z ka˝dym uczniem przeprowadzam wy-
wiad, mówi´, co oczekuj´ i do czego jest je-
mu to granie potrzebne. Staram si´ to do-
pasowaç do ucznia. Nie narzucam nic mo-
im kursantom, daj´ bardziej wskazówki
i pokazuje co mogà osiàgnàç. Uczeƒ sam do-
stosowuje swój repertuar do swoich mo˝li-

woÊci, natomiast ja uwa˝am, ˝e muzyka
klasyczna, czyli Mozart lub Haydn jest naj-
lepszym materia∏em szkoleniowym ale je-
stem elastyczna – dzieci çwiczà te˝ na utwo-
rach Phila Collinsa, Celin Dion czy nawet
Timbalanda. Jednak najwa˝niejszà motywa-
cjà jest sama motywacja – przezwyci´˝yç
w uczniu obaw´, czy przekonanie, ˝e coÊ jest
trudne i nie do zagrania. Rolà nauczyciela
jest przedstawiç dany fragment w taki spo-
sób, ˝eby nie wydawa∏ si´ trudny. Nawet
najtrudniejszà rzecz da si´ roz∏o˝yç, zrozu-
mieç i odtworzyç. Ale trzeba to przekazaç
w zrozumia∏ej formie.
GW: Ale instrumenty klawiszowe uchodzà
za trudne. Czy aby je opanowaç potrzeb-
ne sà jakieÊ muzykalne predyspozycje?
KI: Jestem zwolenniczkà teorii, ˝e ka˝dy mo-
˝e je opanowaç. OczywiÊcie efekty i satys-
fakcja b´dà zawsze zale˝a∏a od pracy w∏o-
˝onej w trening. Sà dzieci, które przyswojà
pensum w miesiàc, a niektórym zajmie to
dwa miesiàce. Pewnie, trzeba mieç s∏uch, ale
˝eby zagraç utwór na pianinie, nie trzeba
mieç s∏uchu absolutnego i przecie˝ nie ka˝-
dy uczeƒ musi osiàgaç poziom mistrzowski.
GW: Jak Pani trafi∏a do OÊrodka Kultury
w ¸ajskach?
KI: Do wspó∏pracy zaprosi∏ mnie dyrektor
Darek Skrzydlewski. Ale ogólnie by∏ to czy-
sty przypadek – przeprowadzi∏am si´ pod Se-
rock i szuka∏am pracy w szko∏ach, równie˝
w Wieliszewie, gdzie akurat by∏o zapotrze-
bowanie na fortepian i pianino.Tà drogà na-
wiàza∏am kontakt z OÊrodkiem Kultury
i oto jestem. Jestem zadowolona, bo ucz´ faj-
ne dzieci i robi´ to, co lubi´.
GW: Czym jest dla Pani muzyka?
KI: Jest wszystkim. Jest ze mnà, odkàd pa-
mi´tam. Mama opowiada∏a mi, ˝e umiej´t-
noÊç czytania nut opanowa∏am jeszcze
przed czytaniem i pisaniem. Wpierw by∏a

zabawa z muzykà, potem przysz∏y pierwsze
instrumenty, czasami w∏asnej roboty a˝
po te pierwsze prawdziwe jak flet poprzecz-
ny, cymba∏ki czy pierwsze pianino. Potem
by∏ drugi stopieƒ szko∏y muzycznej. W mo-
im domu rodzinnym zawsze by∏o du˝o mu-
zyki, pami´tam stare dobre p∏yty winylowe
z muzykà klasycznà i The Beatles. Muzyka
teraz jest równie˝ dla mnie wszystkim
z punktu widzenia zawodowego. Nie potra-
fi´ ˝yç bez muzyki.
GW: Czy interesuje si´ Pani innymi forma-
mi sztuki? 
KI: Faktycznie, malarstwo farbami olejny-
mi to hobby, które kiedyÊ uprawia∏am
i na które niestety ju˝ nie mam czasu.
GW: Jakie miejsce na Ziemi chcia∏aby Pa-
ni odwiedziç?
KI: Na pewno kraje Ârodkowej Afryki, ale
interesuje mnie równie˝ Brazylia, chcia∏a-
bym pojechaç do tego kraju i pos∏uchaç tam-
tejszej muzyki.W tym roku mia∏am ambit-
ne plany, aby wybraç si´ gdzieÊ dalej, ale
choroba, konkretnie ospa, storpedowa∏a
moje plany.
GW: Kto jest dla Pani najwi´kszym auto-
rytetem w dziedzinie muzyki?
KI: Uwa˝am, ˝e nie ma lepszych i gorszych.
Nie jestem w stanie wybraç najlepszych. Ce-
ni´ Mozarta, bo w swojej epoce by∏ geniu-
szem, tak samo jak Jan Sebastian Bach czy
Fryderyk Chopin. Gdybym ubóstwia∏a jed-
nego, niedocenia∏abym drugiego.
GW: Czy uczàc gry na instrumencie prze-
kazuje Pani wiedz´ o muzyce?
KI: Nie da si´ przekazaç czysto technicznie
samej gry na instrumencie bez t∏a. Muzy-
k´ trzeba te˝ opowiedzieç, bo kompozytor pi-
szàc dany utwór mia∏ jakiÊ zamys∏. Mamy
muzyk´ opowiadajàcà o przyrodzie czy o mi-
∏oÊci. Ka˝dy utwór jest opowieÊcià przeka-
zanà przez twórc´ i to nie jest tylko muzy-
ka, to wszystko jest ze sobà po∏àczone.To opo-
wiadam moim uczniom. Je˝eli temat jest
trudny, t∏umacz´ im to Êpiewem. Efekt na-
szych wspólnych wysi∏ków mo˝na by∏o po-
dziwiaç na koncercie w czerwcu.
GW: Co radzi∏aby Pani rodzicom, którzy
chcà zapisaç dziecko na lekcj´ fortepianu?
KI: To dziecko musi chcieç graç, nie rodzi-
ce. Rodzice natomiast majà wierzyç w swo-
je dzieci. Czasami prawdziwe talenty ods∏a-
niajà si´ w 13.–14. roku ˝ycia, kiedy dziec-
ko odkrywa w sobie ch´ç grania, wtedy
rodzice powinni daç mo˝liwoÊç realizowa-
nia si´. Ja zapraszam wszystkich.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

To dziecko musi
chcieç graç – twierdzi
Katarzyna Ignaciuk,
nauczyciel gry
na pianinie
i fortepianie. 

GAZETA WIELISZEWSKA: Na ulice Wieli-
szewa po raz pierwszy wyjecha∏y auto-
busy ZTM. Cieszy si´ Pan?
IGOR KRAJNOW: OczywiÊcie!
GW: Bardziej jako pracownik ZTM, czy
bardziej jako mieszkaniec Gminy?
IK: I jako mieszkaniec, i jako pracownik
ZTM, który dba o to by mieszkaƒcy mie-
li jak najlepszà komunikacj´. Dzi´ki au-
tobusom Wieliszew jest jeszcze bli˝ej
Warszawy. Ciesz´ si´ tak˝e z tego, ˝e gmi-
na stawia coraz mocniej na transport
zbiorowy. S∏owa uznania nale˝à si´ w∏a-
dzom i pracownikom urz´du. MyÊl´ tu
szczególnie o Pawle Kownackim, który
podszed∏ do tematu z wielkim zaanga˝o-
waniem. Dzi´ki temu w ciàgu trzech mie-
si´cy uda∏o si´ zrealizowaç projekt, któ-
ry innym samorzàdom zajà∏ pó∏ roku
a nawet d∏u˝ej.
GW: Czy to by∏o ostatnie s∏owo ZTM
w temacie komunikacji w Gminie Wie-
liszew?
IK: Nie pierwsze, ani nie ostatnie. Nie
pierwsze dlatego, ˝e ju˝ wiele miesi´cy te-
mu wprowadzony zosta∏ w Wieliszewie

Wspólny Bilet mi´dzy ZTM a Kolejami
Mazowieckimi. Kiedy KM wycofa∏y swo-
je pociàgi, osobiÊcie uczestniczy∏em w pro-
jekcie wyd∏u˝enia linii SKM – S9 z Le-
gionowa do Wieliszewa. Ostatnie s∏owo
nie jest dlatego, ˝e jeszcze kilka komuni-
kacyjnych spraw jest do za∏atwienia.
GW: A zmieniajàc temat – jak si´ Panu
mieszka w naszej Gminie?
IK: Âwietnie. Urodzi∏em si´ wprawdzie
w Warszawie, ale wyprowadzi∏em ze sto-
licy ju˝ prawie 10 lat temu. Najpierw
do Jab∏onny. Obecnie ju˝ od ponad 5 lat
mieszkam w Olszewnicy Starej. I powiem
szczerze – tu jest moje miejsce! Ale Gmi-
na to nie tylko miejsce. Gmina to te˝ lu-
dzie. Spotka∏em tu naprawd´ wspania-
∏ych ludzi. Dlatego nie wyobra˝am sobie,
˝ebym móg∏ si´ teraz wyprowadziç. Tym
bardziej, ˝e jest kilka rzeczy do zrobienia.
GW: Do zrobienia? Czy˝by chcia∏ Pan
rozpoczàç dzia∏alnoÊç samorzàdowà?
IK: Jak najbardziej. O szczegó∏ach opo-
wiem wam ju˝ wkrótce.
GW: Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Rozmowa z IGOREM
KRAJNOWEM,

mieszkaƒcem 
naszej Gminy, 

Rzecznikiem Zarzàdu
Transportu Miejskiego

Rolà nauczyciela 
jest zmotywowaç 

Dzieci Êwi´towa∏y Ziemniaka

reklama

reklama

Âwi´to Pieczonego Ziemniaka organi-
zowane jest ju˝ po raz trzeci. Celem
imprezy by∏o propagowanie wiedzy
o ziemniakach wÊród najm∏odszych po-
przez zabaw´. I tak dzieci wzi´∏y
udzia∏ w kilku konkurencjach, w któ-
rych najwa˝niejszym elementem zaba-
wy by∏ w∏aÊnie ziemniak. Po wr´czeniu
medali na dzieci czeka∏y pieczone
ziemniaki z solà.

nn Piotr Sypniewski

To nie jest trudne 
– çwiczy Miko∏aj Prokopowicz
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AktualnoÊci

ww We wrzeÊniu Komisariat Policji od-
notowa∏ spadek zdarzeƒ krymi-
nalnych w porównaniu do ub. roku.

ww Z nowobudowanego domu w Ol-
szewnicy Starej skradziono si∏ow-
niki do bramy gara˝owej. W Górze
nieznani z∏odzieje ukradli 18 drze-
wek ozdobnych. W Skrzeszewie
skradziono bi˝uteri´ o wysokiej
wartoÊci. Sprawca zosta∏ ustalony
i trwajà czynnoÊci w celu jego za-
trzymania.

ww We wrzeÊniu odnotowano 2 w∏ama-
nia – w Wieliszewie na oÊ. 600-le-
cia zaginà∏ sprz´t komputerowy
a z domku letniskowego w Olszew-
nicy Starej nieznani dotàd spraw-
cy ukradli elektronarz´dzia oraz
˝ywnoÊç.

ww O du˝ym szcz´Êciu mo˝e mówiç 78-
letni m´˝czyzna, który podczas
grzybobrania zaginà∏ w jednym
z wieliszewskich lasów na prze∏o-
mie wrzeÊnia i paêdziernika. Miesz-
kaniec Micha∏owa-Reginowa, któ-
ry jest chory na astm´, po kilkuna-
stogodzinnej wycieczce do lasu
nie wróci∏ do domu. Zaniepokojo-
na rodzina powiadomi∏a Policj´.
Wspólnie z Ochotniczà Stra˝à Po-
˝arnà natychmiast rozpocz´to po-
szukiwania. Po 3-godzinnej akcji
nieprzytomnego m´˝czyzn´ odna-
leziono. Zosta∏ on przewieziony
do Szpitala Bródnowskiego.

ww JednoczeÊnie Komisariat Policji
w Wieliszewie informuje, ˝e spa-
dek przest´pstw jest uwarunkowa-
ny koƒcem lata oraz zwi´kszeniem
patroli na terenie Gminy Wieliszew
w ramach Êrodków ponadnorma-
tywnych, które sà wspó∏finansowa-
ne przez Urzàd Gminy Wieliszew.

Bartek Trzaskoma

W Êrod´, 8 wrzeÊnia, oko∏o go-
dziny 10 na przejeêdzie kole-
jowym w Janówku Pierwszym

dosz∏o do wypadku. Pociàg Express In-
ter City relacji Kraków – Gdynia ude-
rzy∏ w samochód osobowy. 48-letni kie-
rowca zosta∏ ci´˝ko ranny. Na miejsce
przylecia∏ Êmig∏owiec ratunkowy, któ-
ry zabra∏ poszkodowanego do jedne-
go z warszawskich szpitali.

W niedziel´, 12 wrzeÊnia, wieczo-
rem OSP Skrzeszew zosta∏a wezwa-
na do zabezpieczenia làdowiska dla
Lotniczego Pogotowia Ratunkowego
na ulic´ Szkolnà w Skrzeszewie.
Âmig∏owiec przylecia∏ po ci´˝ko ran-
nego m´˝czyzn´, który spad∏ z dachu
jednopi´trowego budynku.

Te dwa wypadki pokazujà, jak
wa˝nà rol´ w systemie ratownictwa
odgrywa Lotnicze Pogotowie Ratun-
kowe. Przypomn´, ˝e 23 nowe Êmi-
g∏owce Eurocopter EC 135, które za-
kupi∏o Ministerstwo Zdrowia, powo-
li zast´pujà wiekowe Êmig∏owce Mi 2
Plus.

W czwartek, 23 wrzeÊnia, w Ka∏u-
szynie na skrzy˝owaniu ulic Nowo-
dworskiej i S∏owackiego zderzy∏y si´
dwa samochody. W wyniku wypadku
jedna osoba odnios∏a rany. Dwie jed-
nostki z OSP Ka∏uszyn i jedna z za-
wodowej stra˝y z Legionowa zabezpie-
czy∏y miejsce zdarzenia, od∏àczy∏y

akumulator, usun´∏y z jezdni p∏yny
eksploatacyjne oraz odholowa∏y roz-
bite samochody na pobocze.

W niedziel´, 3 paêdziernika dziesi´-
ciu stra˝aków z OSP Wieliszew i OSP
Skrzeszew zabezpiecza∏oV Wieliszew-
ski Bieg Jesieni.

nn

reklama

Idea pomocy nie jest skomplikowana, bo
dzia∏a wed∏ug zasady „1 wolontariusz
– 1 rodzina – 1 darczyƒca”. Oznacza to, ˝e
przeszkolony wolontariusz otrzymuje ad-
res rodziny, z którà robi wywiad dotyczà-
cy jej trudnej sytuacji. Padajà tutaj pyta-
nia o konkretne potrzeby wi´c niesiona po-
moc jest màdra i przemyÊlana. Nast´pnie
sporzàdzony zostaje opis takiej rodziny,
który umieszczony w internetowej bazie
zostanie odczytany przez Darczyƒc´.To on
zrobi paczk´, która przez wolontariuszy do-
trze do rodziny.

„Szlachetna PACZKA” to pomys∏ ks.
Jacka Stryczka, który wraz ze swoimi przy-
jació∏mi jeszcze jako student pomaga∏
biednym rodzinom w okresie przedÊwià-
tecznym. Akcja z roku na rok przybiera
na sile, a jej rozmiary przesz∏y obecnie naj-
Êmielsze oczekiwania inicjatorów.
W 2009r. 6 000 wolontariuszy i 112 000 dar-
czyƒców pomog∏o 8 000 najbardziej potrze-
bujàcych rodzin.

„Z naszego doÊwiadczenia wynika, ˝e
dobro da sie mno˝yç, gdy˝ nierzadko rodzi-
na, która otrzyma∏a pomoc w kolejnym ro-

ku sama anga˝uje si´ w akcj´ jako wolon-
tariusz, a nawet darczyƒca pomagajàc
w ten sposób innej rodzinie” – mówià wo-
lontariusze, którzy biorà udzia∏ w akcji ju˝
po raz kolejny.
Co daje wolontariat w PACZCE?
Wolontariat w PACZCE to nie tylko mo˝-
liwoÊç pomocy ludziom, mieszkajàcym tu˝
obok nas, ale te˝ okazja do poznania wie-
lu niesamowitych historii. B´dàc wolonta-
riuszem zaczynasz wierzyç w ludzkà dobroç
i ogrom dzia∏aƒ p∏ynàcych z g∏´bi serca.
Kim sà wolontariusze w PACZCE?
Wolontariuszami sà osoby majàce ukoƒczo-
ne 16 lat, które po prostu chcà zrobiç coÊ
dobrego. Wa˝ne jest, ˝e ca∏y czas mogà oni
liczyç na wsparcie swojego lidera, który czu-
wa nad przebiegiem akcji w danym rejonie.

W tym roku chcemy zorganizowaç
„PACZK¢” na terenie powiatu legionow-
skiego. Wszystkich, którzy chcà nam po-
móc jako wolontariusze zapraszamy
do kontaktu pod nr: 798 540 650 lub piszàc
na adres mailowy szlachetna.paczka.legio-
nowo@wp.pl nn  AP

Chcesz 
otrzymywaç 
sms Z WA˚NYMI
OG¸OSZENIAMI 
MIESZKA¡CÓW GMINY?

WyÊlij sms*
o treÊci tak.wl05om

na numer 661 000 112
* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest

zgodna z Twoim planem taryfowym.
Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej
treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu
dost´pnego na stronie www.sisms.pl

W ostatnim
okresie stra˝acy
z Gminy Wieliszew
interweniowali
wielokrotnie
przy ró˝nego
rodzaju akcjach.

W dniach 27 i 29 wrzeÊnia, na terenie
Gminy Wieliszew firma AG COMPLEX
na zlecenie Referatu Ochrony Ârodowi-
ska Urz´du Gminy Wieliszew nieodp∏at-
nie przej´∏a od mieszkaƒców po-
nad 16.000 kg odpadów wielkogabaryto-
wych oraz zu˝ytego sprz´tu elektrycznego
i elektronicznego.

Odpady zosta∏y odebrane ze 165 gospo-
darstw, które wczeÊniej zg∏osi∏y ch´ç od-
dania odpadów. ¸àcznie zebrano 11.760 kg
odpadów wielkogabarytowych i 4.740 kg
zu˝ytego sprz´tu elektrycznego i elektro-
nicznego. Zbiórka odpadów wielkogabary-
towych odbywa si´ 2 razy w roku – w kwiet-
niu i wrzeÊniu.Warunkiem odbioru odpadów
jest wczeÊniejsze zg∏oszenie do Referatu
Ochrony Ârodowiska Urz´du Gminy Wieli-
szew (tel. 22 782 22 32). nn  eko/MK

Wielka utylizacja
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Pomoc z nieba

O G Ł O S Z E N I E :
Na terenie Gminy Wieliszew działajà dwa
Punkty Profilaktyki, Pomocy Dziecku
i Rodzinie:
1. Wieliszew Szkoła Podstawowa

– poniedziałki, godz.: 16.00 – 19.00
2. Janówek Szkoła Podstawowa
terminy: 
• 20 X – godz. 16.30 – 19.30, 
• 27X, 17XI,1XII,15XII – godz. 16.00-19.00
• 6XI, 27XI – godz. 9.00-11.00
Celem Punktu jest:
• udzielanie pomocy psychologicznej dla

dzieci, dorosłych i rodzin
• prowadzenie konsultacji wychowawczych

dla rodziców i nauczycieli
• warsztaty psychoedukacyjne dla uczniów

sprawiajàcych trudnoÊci wychowawcze
• pomoc w rozwiàzywaniu trudnoÊci

osobistych oraz w sytuacjach kryzysowych
• mediacje rodzinne, terapia rodzin
• organizowanie grup wsparcia dla rodziców

i zaj´ç superwizyjnych dla nauczycieli
DziałalnoÊç Punktów finansowana jest
z bud˝etu Gminy Wieliszew

Osobà prowadzàca jest: 
mgr Artur ˚uchowski, tel. 505103473

Szlachetna PACZKA

Âmig∏owiec Ratunkowy podczas làdowania w Skrzeszewie  
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Z ˝ycia Rady Gminy

PPiioottrr  SSyyppnniieewwsskkii  
BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Po przyj´ciu zmian w porzàd-
ku obrad przez Rad´ Gminy
w imieniu rodziców dzieci

uczàcych si´ w Szkole Podstawo-
wej w Skrzeszewie zabra∏a g∏os
Marzena Sochocka proszàc rad-
nych o zainteresowanie si´ sprawà
dowozu dzieci do szko∏y. Rodzice sà
zbulwersowani dzia∏aniem firmy
PKS, która jak si´ okaza∏o êle wy-
wiàzuje si´ ze swoich obowiàzków.
Marzena Sochocka przytoczy∏a
kilka sytuacji, z których wynika ̋ e
dzieci nie sà zabierane z terenu
szko∏y. Do problemu odnios∏a si´
Dyrektor SAPO El˝bieta Radzi-
kowska wyjaÊniajàc, ˝e PKS wy-
gra∏ przetarg na dowóz dzieci
i us∏ysza∏a zapewnienie od Dyrek-
cji ̋ e sà to pierwsze tygodnie dzia-
∏alnoÊci na terenie Gminy Wieli-
szew i nale˝y daç troch´ czasu
do unormowania tej sytuacji. Do-
da∏a te˝, ˝e uwag jest wi´cej i in-
terweniuje w Dyrekcji PKS nie-
mal codziennie. Przewodniczàcy

Rady Gminy prosi∏ o potraktowa-
nie tej sprawy jako powa˝nego sy-
gna∏u do za∏atwienia.

Wójt poinformowa∏, ˝e niemiec-
ka gmina Amt Trittau jednog∏o-
Ênie podj´∏a uchwa∏´ o nawiàza-
niu wspó∏pracy z Gminà Wieliszew
oraz o tym, ˝e w Urz´dzie Gminy
nastàpi∏a zmiana regulaminu or-
ganizacyjnego polegajàcego na li-
kwidacji referatu prawnego. Obec-
nie obs∏ug´ prawnà Gminy zapew-
nia Kancelaria Jacka NieÊciora
z Pu∏tuska, który by∏ obecny na se-
sji. Poinformowa∏ Rad´ o rozmo-
wie z Marsza∏kiem Województwa
na temat funduszy unijnych oraz
o Konwencie Wójtów, Burmi-
strzów, Starostów i Prezydentów
w Jab∏onnie na temat zagro˝enia
powodziowego, na którym zdecy-
dowano, ˝e gminy wspólnie wystà-
pià do Wojewody o udro˝nienie
cieków wodnych.

Nast´pnie Radni zaj´li si´ punk-
tem dotyczàcym podj´cia uchwa-

∏y w sprawie zmian uchwa∏y bud˝e-
towej na 2010 r. z dn. 29.12.2009 r.
Przewodniczàcy Komisji Statuto-
wej poinformowa∏, ˝e Komisja wy-
da∏a pozytywnà opini´ o projek-
tach uchwa∏ z wyjàtkiem projek-
tu uchwa∏y w sprawie okreÊlenia
trybu prac nad projektem uchwa-
∏y bud˝etowej oraz rodzaju i szcze-
gó∏owoÊci materia∏ów informacyj-
nych towarzyszàcych projektowi
uchwa∏y. Uchwa∏a zosta∏a przyj´-
ta jednog∏oÊnie.

Kolejny punkt dotyczy∏ uchwa-
∏y w sprawie okreÊlenia trybu
prac nad projektem uchwa∏y bu-
d˝etowej Gminy Wieliszew.
Skarbnik Gminy Beata Dobrowol-
ska wyjaÊni∏a, i˝ ma nadziej´, ˝e
jest to ostateczna wersja uchwa-
∏y przedstawionej przez Regional-
nà Izb´ Obrachunkowà.

Na obrady powróci∏a sprawa
uchwalenia Statutu So∏ectwa Mi-
cha∏ów-Reginów. Radny z tej
miejscowoÊci Edwin Zezoƒ poin-

formowa∏, ˝e Wojewoda Mazo-
wiecki skierowa∏ do Rady Gminy
zawiadomienie o wszcz´ciu post´-
powania nadzorczego w sprawie
uchwalenia Statutu So∏ectwa Mi-
cha∏ów-Reginów, stwierdzajàc
niejasnoÊç w dwóch sformu∏owa-
niach. By∏y one omawiane na po-
siedzeniu. Uwagi dotyczy∏y okre-
Êlenia „Komisja Rewizyjna”,
które zosta∏o zamienione na „Ko-
misja ds. kontroli so∏ectwa” oraz
s∏owa „bierne”, które zosta∏o wy-
kreÊlone z par. 11 ust.1 Komisja
Rozwoju jednog∏oÊnie przyj´∏a
poprawki i przyj´cie treÊci Statu-
tu, jako ca∏oÊci.

Do zapisów statutowych od-
niós∏ si´ so∏tys wsi Micha∏ów-Re-
ginów Mieczys∏aw Berdowski, któ-
ry powiedzia∏ m.in., ˝e statut
do koƒca nie precyzuje trybu od-
wo∏ania so∏tysa oraz ̋ e przy odwo-
∏aniu so∏tysa nale˝y zachowaç za-
pis, ˝e ka˝dy wniosek o odwo∏anie
musi byç uzasadniony. Wed∏ug

We wtorek,
21 wrzeÊnia, w sali
widowiskowej
Urz´du Gminy
Wieliszew odbyła
si´ XLV Sesja Rady
Gminy Wieliszew.
Głównymi
tematami, jakimi
zajmowali si´ Radni,
były: podj´cie
uchwały w sprawie
zmian uchwały
bud˝etowej
na 2010 r. oraz
Statut Sołectwa
Michałów-Reginów. 

Sesja Rady Gminy

niego quorum na zebraniu powin-
no stanowiç 10% liczby mieszkaƒ-
ców. W odpowiedzi na to wójt
stwierdzi∏, ˝e Statut przeszed∏
ju˝ procedur´ legislacyjnà i nie
wniesiono ˝adnych zmian. Doda∏
te˝, ˝e jako dawny so∏tys wsi Ko-
mornica z doÊwiadczenia mo˝e
powiedzieç ˝e podczas piastowa-
nia tego urz´du dochodzi∏y do nie-
go ró˝ne opinie i dlatego sam pod-
da∏ si´ weryfikacji.Wójt doda∏, ˝e
zaszczytem jest byç so∏tysem, ale
tylko pod warunkiem, ˝e ma si´
poparcie spo∏eczeƒstwa, dlatego
prosi∏ o nie stwarzanie sztucznych
barier prawnych. Na to S∏awomir
Baƒbura stwierdzi∏, ˝e nie ma ta-
kiej zasady, aby by∏ ten sam tryb
powo∏ania i odwo∏ania, dodajàc,
˝e radnego, czy wójta mo˝na wy-
braç jednym g∏osem.Wnioskowa∏
o ponowne odes∏anie treÊci Statu-
tu do Komisji Statutowej. Mieczy-
s∏aw Berdowski stwierdzi∏, ˝e zo-
sta∏ êle zrozumiany – nie chodzi
o jego prywatnà osob´ tylko
o spraw´ a ma prawo mieç od-
mienne zdanie, które nie oznacza,
˝e jest z kimÊ w konflikcie.
W ostatecznoÊci uchwa∏´ w spra-
wie uchwalenia Statutu So∏ectwa
Micha∏ów-Reginów w wersji
przedstawionej przez wójta przy-
j´to 13 g∏osami za, a 1 radny
wstrzyma∏ si´ od g∏osu.

Radni przyj´li uchwa∏´ w spra-
wie zatwierdzenia regulaminu
okreÊlajàcego wysokoÊç oraz szcze-
gó∏owe warunki przyznawania do-
datków: za wys∏ug´ lat, funkcyjne-
go, motywacyjnego, za warunki
pracy oraz wysokoÊç i warunki wy-
p∏acania innych sk∏adników wyna-
grodzenia wynikajàcych ze stosun-
ku pracy nauczycieli zatrudnio-
nych w przedszkolach i szko∏ach
prowadzonych przez Gmin´ Wieli-
szew.

Szczegó∏owy protokó∏ sesji uka-
˝e si´ na www.bip.wieliszew.pl
po zatwierdzeniu przez Rad´ Gmi-
ny na kolejnym posiedzeniu.

nn

Na 45 sesji Rady Gminy Wieli-
szew 21 wrzeÊnia, znalaz∏ si´
w porzàdku obrad punkt dotyczà-
cy ponownego uchwalenia statu-
tu so∏ectwa Micha∏ów-Reginów,
po poprawkach zg∏oszonych przez
Dzia∏ Prawny Wojewody. Pomimo,
˝e zg∏asza∏em szereg poprawek
do tego statutu, które od samego
poczàtku podczas ca∏ego procesu
uchwalania sygnalizowa∏em, Ra-
da uchwali∏a ten statut w wersji
przedstawionej przez Przewodni-
czàcego Komicji Statutowej
Edwina Zezonia.

Niestety, nie tylko moim zda-
niem, zosta∏o uchwalone z∏e pra-
wo miejscowe, (ale zgodnie z obo-
wiàzujàcym prawem ustawowym)
które b´dzie obowiàzywa∏o
do czasu, a˝ po jakiejÊ nast´pnej
konsultacji i procedurze zostanie
poprawione. Winà za przedsta-
wiane i kwestionowane przeze
mnie wady nale˝y obcià˝yç usta-
wodawc´, który w ustawie 8 mar-
ca 1990 o samorzàdzie gmin-
nym, zapisa∏ dok∏adnie tryb wy-
borczy organów so∏ectwa, a nie
uregulowa∏ trybu odwo∏ywania
tych organów w czasie trwania
kadencji, dajàc tym samym swo-
bod´ interpretacji dla Rady Gmi-
ny przy uchwalaniu statutu.

Jeszcze jednà moim zdaniem
wa˝nà sprawà, która powinna si´
znaleêç w ustawie, jest sposób usta-
lania quorum na Zebraniu Wiej-
skim, co równie˝ jest dowolnie in-
terpretowane w statutach. Nie b´-
d´ si´ odnosi∏ do proponowanych
poprawek, bo najwa˝niejsze z nich
przedstawi∏em w poprzednim nu-
merze GW. Odnios´ si´ tym razem
do sposobu i panujàcej podczas ca-
∏ego procesu uchwalania tego do-
kumentu atmosfery.

Przyznaj´, ˝e moim b∏´dem,
na którym sam si´ ∏api´ zwykle
po niewczasie, jest moja naiw-
noÊç i wiara w to, ˝e wszyscy lu-
dzie z za∏o˝enia sà uczciwi i lojal-
ni. Okaza∏o si´, ˝e i tym razem by-
∏em w b∏´dzie. Otó˝ kiedy
zadzwoni∏ do mnie przewodniczà-
cy Komisji Statutowej Edwin
Zezoƒ siedem dni przed sesjà Ra-
dy Gminy (10 sierpnia 2010),
na którà zaplanowa∏ uchwalenie
statutu i prosi∏ o zwo∏anie w spo-
sób natychmiastowy posiedze-
nia rady so∏eckiej i Zebrania
Wiejskiego w celu przeprowadze-
nia konsultacji nad statutem so-
∏ectwa, ja nie podejrzewajàc
podst´pu „dzia∏ania przez zasko-
czenie,” zebrania te zorganizowa-
∏em. Skutkiem takiego poÊpie-

chu, jak sie póêniej okaza∏o, by-
∏a bardzo ma∏a frekwencja i to
osób nie przygotowanych do te-
go tematu, wymagajàcego spo-
kojnego i przemyÊlanego zastano-
wienia si´ nad tymi zapisami. Po-
nadto znane i powtórzone
na posiedzeniu rady so∏eckiej,
proponowane przeze mnie po-
prawki do projektu statutu, nie
zosta∏y uwzgl´dnione przez prze-
wodniczàcego Komisji Statuto-
wej Edwina Zezonia i nie przed-
stawione na Zebranie Wiejskie.

To w∏aÊnie by∏o powodem, ˝e po-
stawi∏em wniosek o zdj´cie tego
punktu z porzàdku obrad Zebrania
i ponowne przygotowanie konsul-
tacji. Okaza∏o si´ jednak, ˝e Zebra-
nie wi´kszoÊcià g∏osów (pomimo
mojej i p. Szelpuka argumentacji)
mój wniosek oddali∏o. Có˝, za-
dzia∏a∏o tu prawo sugestii, a nie
znajomoÊç rzeczy. Bo przecie˝ ze-
branie prowadzi∏ p. Zezoƒ – „rad-
ny gminny, przewodniczàcy Komi-
sji Statutowej i intelektualista,
wi´c jak mo˝e mu dorównywaç
zwyk∏y so∏tys, który z zasady pew-
nie nie ma racji”.

Prawdopodobnie takà samà su-
gestià kierowali si´ radni gminni
uchwalajàcy ten dokument na ko-
lejnych dwóch sesjach, bo pomimo

mojej proÊby, o „pochylenie” si´
nad tym problemem, nie wzi´li te-
go pod uwag´ i uchwalili to, co
przedstawi∏a komisja Statutowa.
Tak wi´c moje wszystkie wysi∏ki
w tym temacie, by∏y zwyk∏ym „wo-
∏aniem na puszczy”.

OczywiÊcie p. Zezoƒ wraz z komi-
sjà dopi´li swego. Przewidujàc za-
pewne, ˝e b´dzie niepodzielnie
rzàdzi∏ w so∏ectwie i gminie, ju˝
przygotowuje sobie korzystne akty
prawne, na podstawie których b´-
dzie móg∏ si´ z ∏atwoÊcià pozbywaç
ludzi niepokornych i takich, którzy
oÊmielà si´ wyra˝aç swoje poglàdy.

W rozmowach z mieszkaƒcami
so∏ectwa, których zainteresowa∏a
sprawa statutu, padajà nast´pujà-
ce pytania:
– dlaczego w poÊpiechu uchwala-
no statut, czy nie jest wa˝niejsza
jego treÊç merytoryczna?
– dlaczego p. Edwin Zezoƒ, jako
przewodniczàcy Komisji Statuto-
wej RG, ale te˝ jako radny z Micha-
∏owa-Reginowa w sposób szczegól-
ny, nie przygotowa∏ tego dokumen-
tu z wielka starannoÊcià i bez
poÊpiechu, ws∏uchujàc si´ w g∏osy
mieszkaƒców, tylko bardzo si´
Êpieszy∏? (dokàd i dlaczego? czy
ba∏ si´ wnikliwej analizy wynika-
jàcej z konsultacji?)

Jeszcze na zakoƒczenie chc´ si´
odnieÊç do artyku∏u p. Zezonia
w poprzednim numerze GW pt.:
„Don – kiszoteria”, b´dàcego od-
powiedzià na mój i p. Szelpuka ar-
tyku∏y, dotyczàce uchwalania ni-
niejszego statutu.W tym artykule
p. Zezoƒ w sposób nie tylko obraê-
liwy (dotyczy tytu∏u), ale te˝ sar-
kastyczny usi∏uje zrobiç z nas lu-
dzi „niedouczonych”, którzy na ni-
czym si´ nie znajà, nie wiedzà, co
robià i mówià. Zapomnia∏ ten Pan
jednak, ˝e to od tych ludzi, jako
wieloletnich i doÊwiadczonych spo-
∏eczników, majàcych na swoim
koncie wiele sukcesów, uczy∏ si´
dzia∏alnoÊci spo∏ecznej. Dlatego
propozycja, abyÊmy przepraszali,
powinna byç skierowana w odwrot-
nàstron´, chocia˝by za obraêliwy
tytu∏.

Chocia˝ mieni si´ intelektuali-
stà, pewnie niezbyt dok∏adnie czy-
ta∏ lektury, skoro nie zna Don Ki-
chota, kim by∏ i o co walczy∏ ten bo-
hater ksià˝ki. A porównywanie
spo∏eczników z maniakami samot-
nikami, którzy walczà o prawid∏o-
we zapisy w statucie, jest obra˝a-
niem naszej godnoÊci, chyba ˝e p.
Zezoƒ uwa˝a si´ sam za przys∏owio-
wy „wiatrak”.

nn Mieczys∏aw Berdowski

Mamy z∏e prawo miejscowe, ale zgodne z obowiàzujàcym prawem ustawowym.

Z∏e prawo miejscowe

W imieniu rodziców

wystàpi∏a 

Marzena Sochocka 
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Reklama

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 

Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko, Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Laseroterapia – Leczenie schorzeƒ
uk∏adu ruchu laserem leczniczym terapus 2

P O D P I S A N A  U M O WA  Z  N F Z

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Jasek
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska

GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– R. Owsianka, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: co drugi pon. 14–19, wt-pt. 14-19

Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

r e k l a m a

MASA˚ 
LECZNICZY

Wieliszew, KoÊcielna 9
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885

od poniedziałku do Êrody – od godz. 16
czwartek, sobota – od godz. 9

HYDRAULIKA

– PE¸NY ZAKRES

tel.: 0 888 889 927

ROLLMASA˚
przy ul. Modliƒskiej 110-114

w Wieliszewie

zaprasza wszystkich 
dbajàcych o zdrowie i urod´. 

Pierwsza wizyta gratis. 
Ceny konkurencyjne, 

zadzwoƒ 0 668-181-359.

Sprzedam działki
o powierzchni 6000 m2

i 5900 m2 w miejscowoÊci
Olszewnica Nowa. 

Kontakt pod numerem
tel. 660 697 365.

KOREPETYCJE 
• J. ANGIELSKI, 
• J. FRANCUSKI

692-430-996



W sobot´, 2 paêdziernika, w hali
sportowej w Wieliszewie odby∏
si´ I turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki
Halowej Szkó∏ Gimnazjalnych w se-
zonie 2010/2011. Do zawodów zg∏osi-
∏y si´ 4 szko∏y: Gimnazjum w Jab∏on-
nie, Gimnazjum w Stanis∏awowie I,
Gimnazjum w Woli Kie∏piƒskiej oraz
Gimnazjum w Wieliszewie. Mecze
rozgrywano systemem „ka˝dy z ka˝-
dym”, oddzielnie dla klas I, II i III.
Wyniki meczów w klasach I:

Wieliszew – Jab∏onna 2:0
Stanis∏awów Pierwszy – Wola Kie∏piƒska 0:2

Wieliszew – Stanis∏awów Pierwszy 1:0

Jab∏onna – Wola Kie∏piƒska 1:0

Stanis∏awów Pierwszy – Jab∏onna 4:1

Wola Kie∏piƒska – Wieliszew 1:0

Klasyfikacja koƒcowa 
klasy I po I turnieju:

I miejsce – Wola Kie∏piƒska

II miejsce – Wieliszew

III miejsce – Stanis∏awów I

IV miejsce – Jab∏onna

Wyniki meczów w klasach II:

Jab∏onna – Wieliszew I 1:1

Wieliszew II – Stanis∏awów Pierwszy 1:0

Jab∏onna – Wieliszew II 0:0

Stanis∏awów Pierwszy – Wieliszew I 1:0

Stanis∏awów Pierwszy – Jab∏onna 2:1

Wieliszew I – Wieliszew II 5:3

Klasyfikacja koƒcowa
klas II po I turnieju:

I miejsce – Stanis∏awów I

II miejsce – Wieliszew I

III miejsce – Jab∏onna

IV miejsce – Wieliszew II

Wyniki meczów w klasach III: 

Wieliszew – Stanis∏awów Pierwszy 0:3

Jab∏onna – Wieliszew 4:1

Jab∏onna – Stanis∏awów Pierwszy 1:2

Klasyfikacja klas III po I turnieju:

I miejsce – Stanis∏awów Pierwszy

II miejsce – Jab∏onna

III miejsce – Wieliszew 
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Sport

W ca∏ej imprezie nasi krajanie
radzà sobie ca∏kiem nieêle,
dlatego i tym razem liczyliÊmy
na dobry wynik. Nie zawiedliÊmy
si´. Nasi zawodnicy znowu
b∏ysn´li mistrzowskà formà.

Nasi na 12. etapie Polandbike:
I miejsce K4 Zofia ˚o∏ek
II miejsce K4 Ma∏gorzata Szadura
III miejsce K1 Magda Kado
III miejsce MK 3(dystans mini)
Teresa ˚o∏ek nn MS

Dàb Wieliszew aktualnie w swojej
A klasie grupy Warszawa I zajmu-
je 9. miejsce majàc 14 punktów
straty do lidera Bobra T∏uszcz. Me-
wa Krubin zajmuje 11. miejsce ma-
jàc 19 punktów straty do lidera.
Wyniki ostatnich meczów
Kolejka 6. 25-26 wrzeÊnia
Mewa Krubin 1-5 Dàb Wieliszew

Kolejka 7. 2-3 paêdziernika
Dàb Wieliszew 8-0 Korona Jadów

KS II ¸omianki 2-1 Mewa Krubin

Kolejka 8. 9-10 paêdziernika
Mewa Krubin 2-4 KS Weso∏a

Rzàdza Za∏ubice 2-0 Dàb Wieliszew

W sobot´, 25 wrzeÊnia, w hali spor-
towej w Wieliszewie zosta∏ rozegra-
ny I turniej Amatorskiej Ligi Halo-
wej Szkó∏ Podstawowych w sezo-
nie 2010/2011. Do zawodów zg∏osi∏o
si´ 7 dru˝yn, po losowaniu zosta∏y
utworzone dwie grupy:
Grupa A:

SP Chotomów, SP ¸ajski,
SP Bia∏obrzegi, SP Józefów
Grupa B:

SP Wieliszew, SP Jadwisin, SP Jab∏onna

W grupach dru˝yny gra∏y syste-
mem „ka˝dy z ka˝dym”
Wyniki meczów w Grupie A:

1. Chotomów – Józefów 3:0

2. ¸ajski – Bia∏obrzegi 3:0

3. Chotomów – ¸ajski 1:0

4. Bia∏obrzegi – Józefów 1:1

5. Bia∏obrzegi – Chotomów 0:1

6. ¸ajski – Józefów 3:2

Klasyfikacja w grupie A

I miejsce: Chotomów

II miejsce: ¸ajski

III miejsce: Józefów

IV miejsce: Bia∏obrzegi

W grupie B pad∏y nast´pujàce wy-
niki meczów:
Wyniki meczów w Grupie B:

1. Wieliszew – Jadwisin 1:2

2. Jadwisin – Jab∏onna 1:1

3. Wieliszew – Jab∏onna 2:0

Klasyfikacja w grupie B

I miejsce: Jadwisin

II miejsce: Wieliszew

III miejsce: Jab∏onna

W meczu oV miejsce Józefów poko-
nuje 2:0 Jab∏onn´. Mecz o III miej-
sce to wygrana 1:0 Wieliszewa z ¸aj-
skami.W meczu fina∏owym Jadwisin
pokonuje 2:0 Chotomów.
Klasyfikacja koƒcowa turnieju
(+klasyfikacja generalna):

I miejsce: Jadwisin – 45p.

II miejsce: Chotomów – 20p.

III miejsce: Wieliszew – 15p.

IV miejsce: ¸ajski – 5p.

V miejsce: Józefów – 3p.

VI miejsce: Jab∏onna – 2p.

VII miejsce: Bia∏obrzegi

Pi∏ka no˝na
SSyyttuuaaccjjaa  ww  ttaabbeellaacchh

Liga Halowa SP

NNaa 1122..  eettaapp  wwyyÊÊcciigguu  PPoollaannddbbiikkee  rroozzggrryywwaannyy  ttyymm  rraazzeemm  ww LLeeggiioonnoowwiiee

wwyyjjeecchhaa∏∏aa  eekkiippaa  zzaawwooddnniikkóóww  zz GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww..  

SSyyttuuaaccjjaa  ww  ttaabbeellaacchh

W niedzielne
popołudnie, 26 wrzeÊnia,
doszło do
wyczekiwanych przez
miejscowych kibiców,
derbów Gminy Wieliszew
pomi´dzy grajàcymi 
w A-klasie dru˝ynami
Mewy Krubin a D´bu
Wieliszew. 

SSyyllwweesstteerr  DDuuddzziiƒƒsskkii Derby Gminy dla D´bu

IloÊç zgromadzonych kibiców wokó∏
boiska miejscowej Mewy by∏a po-
twierdzeniem du˝ego zainteresowa-

nia meczem, a dodatkowym czynnikiem,
który przyciàgnà∏ widzów, by∏a niewàt-
pliwie panujàca tego dnia wspania∏a po-
goda.

Tu˝ po pierwszym gwizdku s´dziego
zawodnicy obydwu dru˝yn rozpocz´li
wzajemne badanie si∏ i próby zmusze-
nia do b∏´du. Na efekty nie trzeba by-
∏o d∏ugo czekaç poniewa˝ ju˝ w 3. minu-
cie meczu zawodnicy Mewy obj´li pro-
wadzenie. Precyzyjne doÊrodkowanie
z rzutu wolnego wylàdowa∏o na g∏owie
nieupilnowanego przez obroƒców D´bu
Piotra Stolarskiego, który pewnym ude-
rzeniem nie da∏ szans bramkarzowi przy-
jezdnych. Podra˝nieni stratà bramki za-
wodnicy z Wieliszewa próbowali dopro-
wadziç do wyrównania, jednak nie
potrafili przedrzeç si´ przez pewnie in-
terweniujàcych obroƒców Mewy. Jed-
nak kiedy ta sztuka im si´ udawa∏a,
na ich drodze stawa∏ bramkarz Mewy ra-
tujàc swój zespó∏ przed stratà bramki.
Pomi´dzy 17. a 20. minutà pi∏karze D´-
bu Adami Ilkiewicz i Tomasz Teofilak

nie wykorzystujà dogodnych sytuacji
na zmian´ niekorzystnego wyniku, b´-
dàc m.in. sam na sam z bramkarzem lub
strzelajàc niecelnie zza pola karnego.

Starania d´bu zostajà nagrodzone
w 24. minucie kiedy to ∏adnà indywidu-
alnà akcj´ przeprowadza ̧ ukasz Kowa-
lik i podaje przed pole karne do nadbie-
gajàcego Paw∏a Jechny, a ten mocnym
strza∏em nie daje szans bramkarzowi
Mewy. Zawodnicy D´bu mieli zamiar
pójÊç za ciosem próbujàc strzeliç kolej-
nà bramk´, ale ich akcje nie przynosi-
∏y spodziewanych efektów. Z tego okre-
su na uwag´ zas∏uguje sytuacja z 29. mi-
nuty, kiedy to Adam Ilkiewicz strzela
z odleg∏oÊci kilku metrów wprost w no-
gi bramkarza Mewy.

Ataki D´bu mog∏y zakoƒczyç si´ …
utratà bramki, gdy˝ po jednej z kontr
w 30. minucie pi´knym strza∏em zza po-
la karnego popisuje si´ gracz Mewy
Piotr Kucharczyk, a pi∏ka làduje na po-
przeczce. Kilka minut póêniej kolej-
na akcja miejscowych zawodników po-
winna zakoƒczyç si´ strzeleniem gola,
ale jeden z krubiƒskich pi∏karzy nie wy-
korzysta∏ sytuacji sam na sam z bram-

karzem. Ostatnie minuty pierwszej po-
∏owy up∏yn´∏y pod znakiem wyczekiwa-
nia na gwizdek s´dziego koƒczàcy t´
cz´Êç spotkania a ˝adna z dru˝yn nie po-
kusi∏a si´ o zdobycie bramki, mogàcej
daç psychiczny komfort przed rozpocz´-
ciem drugiej po∏owy.

Pierwsze minuty drugiej po∏owy
up∏yn´∏y pod znakiem przewagi D´bu,
ale ̋ adna z dru˝yn nie potrafi∏a stworzyç
dogodnych sytuacji mogàcych doprowa-
dziç do zmiany rezultatu. Jednak w 57.
minucie udaje si´ zawodnikom goÊci
wyjÊç na prowadzenie. ¸adnà indywidu-
alnà akcjà popisuje si´ Bart∏omiej Mu-
siƒski wyk∏adajàc pi∏k´ Ziemowitowi
Pierzynowskiemu, któremu nie pozosta-
je nic innego jak strzelenie upragnionej
bramki. Przez kolejne minuty mo˝-
na by∏o odnieÊç wra˝enie, ˝e straco-
na bramka „podci´∏a skrzyd∏a” Mewie
a zawodnicy D´bu zacz´li Êmielej atako-
waç, liczàc na zdobycie kolejnych goli.
Na efekty nie trzeba by∏o d∏ugo czekaç,
gdy˝ pomi´dzy 64. a 66. minutà padajà
kolejne dwie bramki dla dru˝yny z Wie-
liszewa.Autorem pierwszej jest ponow-
nie Pierzynowski a drugà, po precyzyj-

nym doÊrodkowaniu Bartka Musiƒskie-
go strzela nogà z oko∏o 3-ch metrów To-
masz Teofilak.

Przy wyniku 4-1 zawodnicy z Wielisze-
wa uporzàdkowali swojà gr´ w Êrodku
pola a formacja obronna goÊci nie po-
zwala∏a zawodnikom Mewy na stworze-
nie sobie sytuacji bramkowych. Niewàt-
pliwie nale˝y si´ pochwa∏a dla graczy
z Krubina, którzy bardzo ambitnie pró-
bowali dostaç si´ w pole karne goÊci, ale
skuteczne interwencje wieliszewskich
obroƒców nie pozwala∏y na zdobycie
drugiego gola. Zawodnicy D´bu grajàc
z kontry, 2. minuty przed zakoƒczeniem
spotkania zdobyli swojego piàtego go-
la w tym meczu. Najlepszy na boisku
Bart∏omiej Musiƒski technicznym strza-
∏em z odleg∏oÊci kilkunastu metrów po-
konuje rozpaczliwie interweniujàcego
bramkarza Mewy Krubin.

Derby koƒczà si´ wygranà D´bu
Wieliszew, lecz obiektywnie nale˝y
przyznaç, ˝e pomimo zwyci´stwa lepszej
tego dnia dru˝yny, rozmiary wygranej sà
zbyt wysokie i nie oddajà w pe∏ni obra-
zu meczu. Niewàtpliwie zawodnicy
z Wieliszewa zaprezentowali si´ jako
dru˝yna bardziej zgrana i zdyscyplino-
wana taktycznie, ale pi∏karzom Mewy
nale˝à si´ gratulacje za ambitnà walk´
i nie wystraszenie si´ bardziej doÊwiad-
czonego przeciwnika. Zarówno pi∏karze
z Wieliszewa jaki z Krubina powinni
Êmia∏o walczyç z innymi dru˝ynami A-
-klasy o jak najlepsze wyniki i mocno
w to wierz´, ˝e jeszcze niejeden raz zo-
baczymy zawodników z naszej Gminy
wygrywajàcych swoje mecze w tej kla-
sie rozgrywkowej. OczywiÊcie o zwyci´-
stwa b´dzie ∏atwiej, gdy kibice D´bu
i Mewy zmobilizujà si´ do dalszego do-
pingu swoich ulubieƒców. Zapraszamy
na kolejne mecze rozgrywane na bo-
iskach Krubina i Wieliszewa! 
Mewa Krubin – Dàb Wieliszew 1–5 (1–1) nn

Polandbike
Pi∏ka na hali

Chcesz
otrzymywaç sms
z informacjami 
o GMINNYCH
KONKURSACH?

WyÊlij sms* o treÊci
tak.wl05k na numer 

661 000 112
* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS

jest zgodna z Twoim planem
taryfowym.Wys∏anie wiadomoÊci SMS
o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl
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Zwyci´ska dru˝yna z Jadwisina  

Reprezentacja Gminnego
Gimnazjum w Wieliszewie
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